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§  46  

Val av justerare 
 

Beslut 
Johanna Kvist valdes till justeringsperson.  

 

- - - - - 
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§  47 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut till KS 2024-03-04 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporterade delegationsbeslut den 4 mars 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
 

 Ärende  Beslutsfattare  Datum  
1.  Förändring av beslutsattestanter 

inom produktionsområde Välfärd 
skola 2024 
KFKS- 2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola 

2024-02-06 

2.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktions - område 
Välfärd samhällsservice från 1 
februari 2024 
KFKS- 2023-01125 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2024-02-01 

3.  Uppsägning av bostadshyresavtal  
KFKS-2023-00239 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-02 

4.  Uppsägning av arrendeavtal 
A198206 på del av fastigheten 
Skogsö 2:12 i Nacka kommun 
KFKS-2024-00232 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-09 

5.  Uppsägning av arrendeavtal 
A198311 på del av fastigheten 
Erstavik 26:1 i Nacka kommun 
KFKS-2024-00231 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-09 

6.  Uppsägning av arrendeavtal 
A200702-001 på del av fastigheten 
Velamsund 1:1 i Nacka kommun 
KFKS-2023-00554 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-01 

7.  Avtal om arrende för Risets 
Båtklubb på fastigheten 
Velamsund 1:1 
KFKS-2023-00554 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-01 

8.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 

Utbildningsstrateg, 
Välfärd skola 

2024-02-05 
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behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier januari 2024 
KFKS-2024-00206 

9.  Förordnande av verksamhetschef 
under frånvaro 
KFKS-2023-00560 

Verksamhetschef, 
Välfärd skola 

2023-05-25 

10.  Överenskommelse om att bilda 
ledningsrätt för spillvattentunnel 
KFKS-2023-01089 

Markingenjör, 
fastighetsenheten 

2024-02-15 

11.  Avtal om servitut avseende 
offentlig belysning 
KFKS 2018-00741 

Projektchef 
Exploateringsenheten 

2024-01-18 

12.  Tillförordnande av stadsdirektör 
under sportlovsveckan 2024 
KFKS-2024-00264 

Stadsdirektör 2024-02-20 

13.  Signerat Delegationsbeslut 
avropsanmälan tolktjänster 
KFKS-2024-00314 

Utbildnings- och 
arbetsmarknadsdirektör 

2023-12-15 

14.  Inleda upphandling av konstgräs 
till Boovallen 2 och Myrsjö IP  
KFKS 2024-00171 

Enhetschef, 
Fastighetsenheten 

2024-02-02 

15.  Inleda upphandling av 
ombyggnation av boende på 
Skogalundsklippan 22 
KFKS 2024-00050 

Enhetschef, 
Fastighetsenheten 

2024-01-19 

16.  Inleda upphandling av solceller 
Etapp II 
KFKS 2024-00197 

Enhetschef,  
Fastighetsenheten 

2024-02-21 

17.  Inleda upphandling av åtgärder i 
växthuset vid Nyckelviken 
KFKS 2024-00166 

Enhetschef,  
Fastighetsenheten 

2024-02-07 

18.  Beslut gällande kommunstyrelsens 
agerande i upphandling av Öppen 
kulturskola i Fisksätra 
KFKS 2024-00252 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2024-02-16 

19.  Avtal om arrende för 
förrådsbyggnad till Lännersta 
vägförening 
KFKS 2023-01040 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-02-22 

20.  Delegationsbeslut för anmälan 
enligt lex Sarah till Ivo, 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2024-02-22 
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Nattpatrullen 
KFKS-2024-00020 

21.  Uppsägning av arrendeavtal 
A201813 inom del av fastigheten 
Sicklaön 40:11 
KFKS 2023-01280 

Gruppchef,  
fastighetsenheten 

2024-02-23 

22.  Uppsägning av arrendeavtal 
A198406 på del av fastigheten 
Neglinge 2:1 i Nacka kommun 
KFKS-2024-00233 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-02-12 

23.  Avtalsservitut förankring av 
brygganläggning 
KFKS-2018-00028 

Projektchef, 
exploateringsenheten 

2024-02-26 

24.  Ändrad organisation inom 
Ledningsstaben 
KFKS-2023-00805 

Stadsdirektör, 
Stadsledningskontoret 

2024-02-23 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 

 

- - - - - 
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§  48 KFKS-2023-01232 

Anmälningar till KS 2024-03-04 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälan till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Följande anmälningar har inkommit till kommunstyrelsen: 

Nummer  Rubrik Diarienummer  

1.  Meddelande från SKR:s styrelse – 
Överenskommelse om Omställning till en 
långsiktigt hållbar socialtjänst 2024 

KFKS-2024-00187 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 mars 2024 

 

- - - - - 
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§  49 191281 

Information från SKR:s chefsekonom om den 
ekonomiska prognosen 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Annika Wallenskog, chefsekonom på SKR, informerade om det övergripande ekonomiska 
läget i Sverige, potentiella räntesänkningar, nettoexport, Sveriges BNP, 
skatteunderlagsökningar samt aktuella befolkningsprognoser i landets kommuner.  

 

- - - - - 
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§  50 KFKS-2009-00268 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt sydöstra 
Lännersta (område W), Boo 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt 

Område W, Lännersta 2, 9242931900 enligt bilaga 1 till detta ärende och ger 
exploateringsenheten Nacka i uppdrag att fortsätta genomförandet. Beslutet är 
villkorat av punkt 2 och 3 nedan. 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Område W, Lännersta 
2, 9242931900, med -131,8 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram 
för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat på 20,7 
miljoner kronor i investeringsinkomster och -152,5 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Beslutet är villkorat av att kommunfullmäktige också beslutar 
att bevilja budget enligt punkt 3 nedan. 

3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar budget för 
stadsbyggnadsprojekt Område W, Lännersta 2, 9242931900 med 27,0 miljoner 
kronor netto för år 2027 och framåt. Detta fördelat på 91,4 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -64,4 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

4. I syfte att begränsa kostnaderna och ingreppen i enskilda fastigheter får projektet i 
uppdrag att se över möjligheten att minska den planerade utbyggnaden av 
vändplaner på Trollsjövägen, Nytorpsvägen och Hälsingevägen för att därigenom 
minska behovet av markinlösen och anläggningsarbeten. Översynen ska 
återrapporteras till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott snarast möjligt. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet rör genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Område W, Lännersta 2, 
(”Område W”), beläget i Boo, och innefattar en utbyggnadspromemoria samt beslut om 
utökad budget. 

Projektets huvudsyfte är att ge möjlighet till permanentboende genom att införa byggrätter 
för permanentbostäder, att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med kommunal 
vatten- och avloppsanläggningar samt att rusta upp vägsystemet. Utbyggnaden innefattar 
ombyggnad av de befintliga vägarna, utbyggnad av vatten och avlopp, markförläggning av 
el- och fiberledningar, upprustning och anläggande av parker samt upprustning av bryggor.  
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Kommunstyrelsen/kommunfullmäktige föreslås tilldela stadsbyggnadsprojekt Område W 
utökad budget om -104,8 miljoner kronor netto, fördelat på 112,1 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 216,9 miljoner kronor i investeringsutgifter. Budgetbeslutet 
avser medel för projektering och utbyggnad av allmänna anläggningar samt kostnad för 
projektledning och styrning av stadsbyggnadsprojektet fram till projektavslut. 
Stadsbyggnadsprojektet har tidigare beviljats budget med -35,2 miljoner kronor netto, 
fördelat på 47,9 miljoner kronor i investeringsinkomster och 83,1 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Enligt nuvarande utgiftsprognos uppgår kostnaden för utbyggnaden till 
cirka 300 miljoner kronor och stadsbyggnadsprojektet bedöms generera ett negativt netto 
om cirka -140 miljoner kronor.  

Att utbyggnaden blivit dyrare än vad som tidigare budgeterats kan förklaras av 
marknadsmässiga prisförändringar och att projektet i tidigare kalkyler inte tagit höjd för 
nödvändiga påslag, bedömningar och risker. 

Genomförandet av Område W är en del av kommunens förnyelseplanering och en viktig 
del av Nacka kommuns miljöarbete och bidrar till att Nacka kommun är en attraktiv, 
växande och långsiktigt hållbar kommun. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 januari 2024 

Bilaga 1. Utbyggnads-PM 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Desha Svenneborg (MP), 
Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) bifall till utsänt förslag med tillägg 
enligt följande; 
”I syfte att begränsa kostnaderna och ingreppen i enskilda fastigheter får projektet i 
uppdrag att se över möjligheten att minska den planerade utbyggnaden av vändplaner på 
Trollsjövägen, Nytorpsvägen och Hälsingevägen för att därigenom minska behovet av 
markinlösen och anläggningsarbeten. Översynen ska återrapporteras till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott snarast möjligt.”  

Mikael Carlsson (NL) yrkade på återremiss av ärendet med följande motivering; 
”Ärendet återremitteras för att utreda hur kostnaderna kunnat öka flerfaldigt. Dessutom 
ska de intäkter från gatukostnader som i befintlig gatukostnadsutredning finansieras av 
ägare av befintliga permanenthus och fritidshus beräknas och utgå ur förslaget till 
investeringsinkomster från gatukostnadsersättning i budgeten för stadsbyggnadsprojektet.” 

I andra hand yrkade Mikael Carlsson avslag på det utsända förslaget om återremissyrkandet 
skulle avslås.  
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Beslutsgång 
Ordföranden började med att ställa det av Mikael Carlsson framställda återremissyrkandet 
mot avslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid 
dagens sammanträde.  

Votering begärdes och godkändes.  

Ordföranden ställde upp följande voteringsproposition, vilken godkändes. 

• Ja för bifall till att ärendet avgörs vid dagens sammanträde. 

• Nej för återremiss av ärendet.  

Voteringen verkställdes. 

Voteringsresultatet utföll enligt följande: 

För bifall till att ärendet avgörs vid dagens sammanträde röstade: Johan Krogh (C), 
Johanna Kvist (S), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes Palinski (M), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), 
Tomas Ottosson (V), Desha Svenneborg (MP) och Mats Gerdau (M). 

För återremiss av ärendet röstade: Mikael Carlsson (NL). 

Med 12 JA-röster mot 1 NEJ-röster konstaterade ordföranden slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde.  

Efter genomförd votering ställde ordföranden yrkandet om bifall till det utsända förslaget 
från stadsutvecklingsutskottet mot Mikael Carlssons avslagsyrkande och fann att 
kommunstyrelsen bifallit förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 

Därefter ställde ordföranden det av Mats Gerdau framställda tilläggsyrkandet mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla tillägget; ”I syfte att begränsa 
kostnaderna och ingreppen i enskilda fastigheter får projektet i uppdrag att se över 
möjligheten att minska den planerade utbyggnaden av vändplaner på Trollsjövägen, 
Nytorpsvägen och Hälsingevägen för att därigenom minska behovet av markinlösen och 
anläggningsarbeten. Översynen ska återrapporteras till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott snarast möjligt.”  

Slutligen konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla utsänt 
förslag från stadsutvecklingsutskottet med tillägg (beslutspunkt 4).  
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Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet och ingav följande; 
Nackalistan är positiva till detaljplanen där bland annat enskilda vatten- och 
avloppslösningar byts ut till kommunala anläggningar och områdets kulturhistoriska värden 
och värdefulla grönområden bevaras. Nackalistan är dock emot uttag av 
gatukostnadsersättningar från befintliga permanenthus och fritidshus i området. De totala 
kostnaderna för exploateringen har nu ökat från 64,3 miljoner (2016) till 300 miljoner 
(2024), en ökning med 367%! Denna skenande kostnadsökning kan inte förklaras genom 
inflation, generella prishöjningar eller att ledningsdragning tillkommit med 75 miljoner.   
Kommunen finansierar dock merparten av denna ökning genom skattekollektivet. Uttaget 
av gatukostnader föreslås öka från 64,4 till 70 miljoner. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna: 
Det är angeläget att se till att området får ordentliga vägar och kommunalt vatten och 
avlopp. Det finns förvisso särskilda omständigheter i detta ärende eftersom det pågått i 20 
år, men det är ändå lite orimligt att kostnaderna beräknas till 300 miljoner kronor för 
utbyggnad i ett område med 120 fastigheter och 4 km väg. Gatukostnaderna beräknas till 
70 miljoner och skattebetalarna får står för 140 miljoner kronor (över 1 miljon per 
fastighet!). Nu måste man dels ifrågasätta om alla planerade åtgärder verkligen är 
nödvändiga, t ex vändplaner vid Trollsjövägen och Nytorpsvägen, och dels se till att det 
inte blir några kostnadsökningar. 300 miljoner kronor är ett absolut tak för vad projektet 
får kosta. 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet från Socialdemokraterna: 
Det är bra att kommunalt vatten och avlopp ska byggas ut i aktuellt område. Det är en 
viktig åtgärd för att se till att de som bor i området får en säker tillgång till vatten med bra 
kvalitét och att avloppsvatten tas om hand på bra sätt för naturen. Det är många som 
väntat på detta länge. Vi socialdemokrater har vid tidigare tillfällen lyft fram att detta måste 
komma på plats, inte minst för de boende i området, de enskilda familjerna men också som 
en viktig miljöåtgärd för att minska utsläppen. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet från Vänsterpartiet: 
Självklart en viktig satsning på förbättrad miljö genom gemensamt vatten och 
avloppsanläggningar. Verkligen på tiden att frångå individuella lösningar till förmån för 
kollektiva med bättre reningsgrad, säkrare leverans och vägar med modernt utförande för 
trafiksäkerhet. Ett observandum är att det visar nu när prognoserna är summerade att de 
som kommer dra nytta av de kollektiva lösningarna bara står för en tredjedel av kostanden 
och de resterande två tredjedelar bekostas av skattekollektivet, som i de allra flest fall redan 
betalt fullt pris för sina anslutningar till Va och vägar. 
Det är problematisk när gatukostnadsersättningen beslutas långt innan genomförandet av 
anläggningarna då inflation och andra förändringar gjort de ekonomiska kalkylerna alltför 
olika. 
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Vänsterpartiet anser att gatukostnadsersättningen ska spegla kostnaden för genomförandet 
på ett bättre sätt än i detta fall. Vi kommer inte motsätta oss genomförandet även med de 
ekonomiska ofördelaktiga förutsättningarna till förmån för miljövinsterna. Baggensfjärden, 
Östersjön och alla havslevande arter kan inte vänta på att ärendet med gatukostnader börjar 
om. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
I samband med att detta ärende behandlades i utskottet så lyfte Miljöpartiet några aspekter. 
Den första gäller de vändplaner som planeras inom detaljplanen där vi ser att intrång i 
miljöer minimeras och att backning är att föredra framför större vändplatser, då det senare 
bidrar till större intrång dels i enskilda fastigheter men också i naturmiljö. Vi ser att styret 
efter Miljöpartiets medskick har med precis detta i yrkandet, som vi välkomnar. 
Vi hade också frågor om den bollplan som planeras i området och storleken på densamma, 
något som har betydelse för hur den kan nyttjas av både föreningsliv och allmänhet. Att 
tillskapa ytor för näridrott och träningsmöjligheter med fokus på barn är viktigt i alla 
Nackas olika hörn. Vi ser också gärna att den lekplats som planeras också tar inspiration av 
platsen och konceptet lekotoper till sin utformning. 
 

- - - - - 
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§  51 KFKS-2015-00689 

Reviderat genomförandebeslut samt tilldelning av medel 
för utförandet av entreprenad 3 för 
stadsbyggnadsprojekt Älta centrumkvarter, Älta 
Beslut om reviderad budget för genomförandet, reviderad utbyggnadspromemoria, budget för konst och 
tilldelning av medel för utförandet av entreprenad 3 

Beslut 
1. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

bevilja ytterligare budget för etappvis utbyggnad av stadsbyggnadsprojekt Älta 
centrumkvarter, 99963000 med 16,4 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av 
budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka för år 2024-2026. Detta fördelat 
på 18,9 miljoner kronor i investeringsinkomster och -2,5 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar ytterligare budget för 
stadsbyggnadsprojekt Älta centrumkvarter, 99963000, med -4,9 miljoner kronor 
netto för år 2027 och framåt. Detta fördelat på 92,1 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -97 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

3. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att 
tilldela medel etappvis utifrån beviljad budget enligt beslutspunkt 1 och 2 ovan. 

4. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar budget för konst inom 
stadsbyggnadsprojektet Älta centrumkvarter, 99963000, med -2 miljoner kronor i 
investeringsutgifter, vilka är inkluderade i de -97 miljoner kronor i 
investeringsutgifter enligt beslutspunkt 2. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen för Älta centrumkvarter, med möjlighet att uppföra cirka 950 bostäder, lokaler 
för handel, kultur och service vann laga kraft den 6 oktober 2021. Genomförandebeslut för 
Älta centrumkvarter fattades den 25 april 2022 (KFKS 2015-689) och projektet förväntades 
att inklusive markförsäljningsinkomster uppnå ett positivt netto om 80 miljoner kronor.  

Aktuellt ärende omfattar flera delar. Dels är det ett reviderat genomförandebeslut för  
hela Älta centrumkvarter inklusive reviderad utbyggnadspromemoria. Ärendet omfattar  
även tilldelning av medel för att genomföra en delentreprenad, entreprenad 3, samt  
beslut om budget för konst inom ramen för Konsten för att skapa stad.  
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Kommunens investeringsutgifter inom projektet Älta centrumkvarter avser 
ledningsarbeten, nya gator, torg och park. Inkomsterna består bland annat av 
markförsäljning, exploateringsersättning och vidarefakturering av ledningsarbeten.  

På grund av fördyringar för tillkommande arbeten på allmän platsmark, kostnadsökningar 
och förändringar i utbyggnadsordningen behöver genomförandebeslutet för hela Älta 
centrumkvarter revideras. Kommunens investeringsutgifter bedöms därmed öka med 99,5 
mkr till -409 miljoner kronor. Vid det ursprungliga genomförandebeslutet 2022 uppgick 
investeringsutgifterna till 309,5 miljoner kronor.  

Parallellt sker ett förtydligande kring bedömda inkomster till projektet. Det handlar främst 
om en ny budgetpost för markförsäljning motsvarande 87,5 miljoner kronor. Denna post 
fanns med och beskrivs i det ursprungliga ärendet. Men det ingick inte i beslutad 
projektbudget eftersom inkomsterna ej då var avtalade. 
 
Nu förväntas därmed de totala investeringsutgifterna uppgå till -409 miljoner kronor och  
investeringsinkomsterna till 413 miljoner kronor, vilket innebär ett positivt projektnetto  
om 4 miljoner kronor att jämföra med den ursprungliga siffran med positivt projektnetto  
om 80 miljoner kronor. 
 
I samband med genomförandebeslutet delegerades kommunstyrelsens  
stadsutvecklingsutskott att tilldela medel från beviljad budget till stadsbyggnadsprojektet i  
etapper. I aktuellt förslag till beslut föreslås att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 
tilldelas medel från beviljad budget för utförandet av entreprenad 3 samt viss projektering. 
Entreprenad 3 är planerad att påbörjas under kvartal 2 2024 och färdigställas under kvartal 
4 2024. Tilldelning av medel föreslås med totalt -25 miljoner kronor netto. Detta fördelat 
på 3,2 miljoner kronor i investeringsinkomster och -28,2 miljoner kronor i 
investeringsutgifter.  
 
I det ursprungliga genomförandebeslutet tilldelades ingen budget för konstnärlig  
utsmyckning inom stadsbyggnadsprojektet. I detta förslag till reviderat  
genomförandebeslut föreslås en budget om -2 miljoner kronor i investeringsutgifter  
avseende konstnärlig utsmyckning som kompletterar utformningen av offentliga platser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 februari 2024 

Bilaga 1. Utbyggnads-PM 

Bilaga 2. Ärendeöversikt 

Bilaga 3. Tillkommande driftsposter 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag.  

Protokollsanteckning 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Älta behöver ett nytt centrum. Det nya centrumet kommer att bli ett rejält lyft för området 
med bättre underlag både för utökad service och kollektivtrafik. Det är Ältaborna värda. 
Man har länge arbetat för att få till ett helt bilfritt torg, i ett första steg tillät Trafikverket 
bara en infart från Ältavägen, men efter långa förhandlingar fick vi till en ytterligare infart, 
vilket väsentligt förbättrade trafiksituationen. Tyvärr har man inte helt kunnat utesluta 
trafik över torget, då Trafikverket helt motsätter sig en tredje infart från Ältavägen. 
Trafiken över torget kommer att vara ytterst begränsad och det kommer att ske genom ett 
sk gångfartsområde vilket är vanligt just på torg. På ett gångfartsområde underordnar sig 
trafiken de gående, tillåten hastighet ligger mellan 5 - 7 km/h, dvs i gångfart. 
Gångfartsområde är beprövat och trafiksäkert. Att som Socialdemokraterna påstå att det 
blir en genomfartsgata över torget är ytterst vilseledande. Att som Nackalistan mena att 
man borde ha förhandlat bättre, utan att komma med några egna argument, är knappast 
trovärdigt. Trafiklösningen är inte optimal, men den är trafiksäker och genomförbar. 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Vi socialdemokrater vill se att Älta Centrum utvecklas. Däremot har vi konsekvent velat se 
en lösning där torget blir en mötesplats istället för genomfartsgata, att förskolan ska ha mer 
plats för barnens utomhuslek och att byggnaderna anpassas så att solen når ner till 
innergårdarna även hos hyreslägenheterna. De här faktorerna gjorde att vi yrkade avslag på 
genomförandebeslutet i kommunfullmäktige i april 2022. Vi poängterade då att det 
moderatledda styret har ett stort ansvar som vägrat se över möjligheterna att förbättra 
centrumplanen och istället bara fortsatt i gamla hjulspår när det gäller trafik på torget, 
minimalt med sol på innergårdarna och krympta lekytor för barnen på förskolan. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Eftersom bygget av Älta centrum är i full gång sedan 2023 så beviljar Nackalistan nu de 
ökade budgetanslagen. Vinsten med markförsäljningen är nu i praktiken utraderad. 
Alternativet hade varit att lämna Ältaborna mitt i ett byggkaos. Nackalistan yrkade avslag 
och reserverade sig emot genomförandebeslutet i kommun-fullmäktige 2022-04-25. Bland 
annat ville vi se ett bilfritt torg, vilket vi återkommande framfört sedan 2020. Detta hade 
krävt en annan trafiklösning med inledning av bilar till centrumets besöksparkeringsgarage 
direkt från Ältavägen i stället för, som i nuvarande lösning, leda biltrafiken fram och 
tillbaka över torget och runt hela centrumkvarteret med besöksgaraget. Våra krav röstades 
ned av de styrande allianspartierna, främst med argumentet att man inte ville riskera att 
försena eller fördyra centrumplanerna. Med facit i hand, så tvingades man nu ändå att 
förhandla fram en ny trafiklösning med Trafikverket. Vilket nu har försenat och fördyrat 
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planerna för Älta Centrum – men utan att för den skull få ett bilfritt centrumtorg. Hade 
man lyssnat på Nackalistan, så hade kommunen sannolikt kunnat få en bättre lösning med 
ett bilfritt torg i Älta Centrum - utan att det påverkat vare sig tidplan eller kostnader. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Även om Vänsterpartiet har haft synpunkter på aktuell detaljplan och varit emot delar av 
lösningarna är vi med på idén att ändå bygga klart anläggningarna så allt kommer fungera 
framöver. Sen är det kostnadsökningen som verkar vara näst intill inbyggd i de tidiga 
beräkningarna i beslutsunderlagen. I Nacka kommuns Program för konst och kultur i det 
offentliga rummet står det att -Politiken ska skapa förutsättningar för skapandet men inte 
styra innehållet. Konstnärlig frihet ska värnas. Det har ersatt begreppet armlängdsavstånd i 
kulturfrågor. Det är en viktig princip som framförallt kulturnämnden har kompetens för att 
genomföra i sin praktiska tillämpning. Det är möjligt att formuleringar i bilagan om konst i 
Älta centrum då hade bearbetats på ett bättre sätt. Det här är ett exempel som påminner 
om en oavsiktlig styrning -Konstverken i Älta centrum kan verka för att förstärka Ältas 
identitet samt verka för att nya minnen och historier ska vilja skapas. Konsten verkar för att 
skapa samlingspunkter, samtal och nya upptäckter. Projektet kommer verka för att 
förstärka centrumområdets olika platser och verkansområden och genom konsten låta 
centrumet genomsyras av Ältas själ. Våra kloka kulturnämnds representanter reflekterar 
över tjänstehandling angående konsten. - För Vänsterpartiet är det viktigt att politiska 
beslut inte styr konstens innehåll. I underlaget till beslutet finns ett par olyckliga skall-krav. 
Vad som är viktigt inför en konstnärlig gestaltning är en fråga för konstnären och 
projektgruppen. Inte för kommunstyrelsens politiker. Om den offentliga konsten låg under 
kulturnämnden och budgeten fastställs genom enprocentsregeln hade dessa tendenser till 
styrning inte åter uppkommit. 
 

- - - - - 
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§  52 KFKS-2013-00591 

Genomförande av stadsbyggnadsprojekt 
verksamhetsområde Orminge trafikplats 
Utbyggnadspromemoria och markgenomförandeavtal 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet rör genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Verksamhetsområde Orminge 
trafikplats. Ärendet innehåller utbyggnadspromemoria och markgenomförandeavtal vilka är 
nödvändiga för att genomföra detaljplanen som går upp parallellt med detta ärende. 

Projektområdet är beläget i norra Boo direkt norr om väg 222 och direkt öster om 
Ormingeleden. Stadsbyggnadsprojektets syfte är att genom en detaljplan möjliggöra 
attraktiva ytor för verksamheter om cirka 15 000 kvadratmeter. Projektområdet utgörs av 
kommunalägd mark och i ärendet föreslås Nacka kommun ingå markgenomförandeavtal 
om marköverlåtelse med Tranviks Udde Fastigheter AB som ska etablera varumärket 
Porsche samt en drivmedelstation inom projektområdet. 

I samband med detaljplanens genomförande kommer anläggningar i form av en ny 
lokalgata och en gång- och cykelväg att utföras. Utanför detaljplaneområdet byggs en 
dagvattendamm samt en anslutningslösning på Ormingeleden ut, vilka är nödvändiga för 
detaljplanens genomförande. Stadsbyggnadsprojektet har tidigare beviljats budget, KF 
2016-04-18 § 96, om -1,7 miljoner kronor netto, fördelat på 26,9 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och -28,6 miljoner kronor i investeringsutgifter för framtagande av 
detaljplan och genomförande av detaljplanen. Projektet i sin helhet bedöms generera ett 
positivt netto till kommunen om cirka 1 miljon kronor. 

Projektet möjliggör att befintlig drivmedelstation i Orminge Centrum kan flytta vilket 
möjliggör planerad exploatering i stadsbyggnadsprojekt i Orminge Centrum och i det 
projektet framtida markförsäljningsinkomster om cirka 200 miljoner kronor.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 januari 2024 

Bilaga 1.  Utbyggnads-PM  

Bilaga 2. Markgenomförandeavtal  
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), på bordläggning av 
ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Henrik Unosson (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) på avslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Den här planen är bra av tre skäl: den möjliggör utvecklingen av Orminge centrum, genom 
att bensinmacken flyttar, den stärker Nackas näringsliv genom företagsetableringar samt 
kommer innebära ett ökat serviceutbud för Nackaborna. Ärendet har bordlagts till 
torsdagens extra KS-sammanträde eftersom det saknades kompletta handlingar. Orminge 
centrum ska utvecklas till ett trevlig, levande och bra kommuncentrum i Boo, och då är det 
bra att man kan flytta bensinmacken från centrum till denna fastighet. Fler 
företagsetableringar i området ligger i linje med översiktsplanen för Orminge. Genom nya 
arbetsplatser och ett ökat serviceutbud i och i anslutning till ett kommundelscentrum 
harmoniserar det även med hur vi vill utveckla Nacka kommun. Att området närmast 
småhusbebyggelsen bevaras är samtidigt avgörande för att minimera störningen för de 
närboende. Vår bedömning är att den här platsen är den plats i området som i enlighet med 
översiktsplanen ger störst nytta och minst negativa konsekvenser. Att tomten angränsar till 
Värmdöleden i söder och Ormingeleden i väster gör den lämplig ur två aspekter: dels är 
tillgängligheten mycket god från befintligt vägnät, dels är området trafikstört vilket gör att 
inga stora rekreationsvärden går förlorade samtidigt som exempelvis bostadsbebyggelse här 
inte vore optimalt. Utvecklingen av Orminge centrum förutsätter vidare att en del av 
verksamheterna där omlokaliseras, vilket denna detaljplan möjliggör. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är negativa till genomförandeavtalet och markanvisningen. Att bibehålla 
naturen i ostört skick med alla ekosystemtjänster som det innebär är viktigt med tanke på 
de klimatförändringar som sker och kommer fresta på ekosystemen allt mer. 
Spridningssambanden mellan olika naturområden i Nacka stängs i en stor omfattning idag 
och i kommande planer. Utan möjligheter för arter att vandra mellan olika lokaler minskar 
den biologiska mångfalden på ett sätt som blir farligt. Inte bara för arterna själva utan för 
hela ekosystem som vi själva är en del av. Om vi ändå kommer fram till att området är 
lämpligt och det finns ett behov av verksamhetsområde i omgivningen så är det oklart hur 
berörd plats bäst kan nyttjas framöver, den stora förändringen av Orminge med alla nya 
bostäder gör det osäkert att veta hur behovet av platsen ser ut innan den översiktsplanen är 
klar. Det är även oklokt att sälja marken, det är bättre att iordningställa marken själv och 
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upplåta med tomträtt till de företag som vill etablera sig på platsen utifrån den nya 
översiktsplanen. Dagens markanvisning för bil och drivmedelsförsäljning är inte lämpliga 
verksamheter, vad det gäller en bilhall kan det visa sig att området bör ha en användning 
enligt nya behov som visar sig i omstöpningen av Orminge och att bygga en ny anläggning 
för drivmedelsförsäljning på platsen är tvärt emot vad klimatforskningen berättar om. 
Minskningen av växthusgas från transportsektorn i Nacka är katastrofalt liten och 
förmodligen ökande genom den slopade reduktionsplikten. Så stödet till fossilindustrin och 
bilanvändning genom markanvisningen är tvärtemot vad klimatomställningen som ligger 
framför oss kräver. 

 

- - - - - 
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§  53 KFKS-2013-00543 

Detaljplan för Verksamhetsområde Orminge trafikplats, 
del av fastigheterna Lännersta 10:1 och Tollare 1:3, i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplaneförslaget för Verksamhetsområde Orminge trafikplats, del av fastigheterna 
Lännersta 10:1 och Tollare 1:3, i Boo, har färdigställts inför antagande av 
kommunfullmäktige. Detaljplaneförslaget ingår i stadsbyggnadsprojektet 
Verksamhetsområde Orminge trafikplats.  

Detaljplanens övergripande syfte är att möjliggöra ett nytt attraktivt verksamhetsområde för 
nyetablering eller omlokalisering av verksamheter inom kommunen. Planområdet omfattar 
kommunägd naturmark. Detaljplanen möjliggör cirka 14 000 kvadratmeter verksamhetsyta 
för småindustri, handel med skrymmande varor och fordonservice. Allmänna anläggningar 
i form av en cirkulationsplats utanför planområdet, en lokalgata samt gång- och cykelväg 
behöver byggas ut för att försörja verksamhetsområdet. En ny dagvattendamm behöver 
även anläggas utanför planområdet. Cirka en tredjedel av naturmarken inom planområdet 
bevaras som allmän platsmark. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen och uppfyller de mål som fastslagits i start-
PM. Detaljplanen bidrar även till uppfyllande av Nackas arbetsplatsmål. Genom att 
möjliggöra för en flytt av befintliga verksamheter i närområdet kan en stadsutveckling i 
Orminge centrum ske i enlighet med antaget detaljplaneprogram från 2015. 

Detaljplanen medför samtidigt negativa konsekvenser för naturmiljön, och möjligheter till 
bostadsnära rekreation och lek försvagas i området. 

Kommunens bedömning är att detaljplanens genomförande inte kan antas medföra 
betydande miljöpåverkan. 

Handlingar i ärendet 
* Tjänsteskrivelse den 22 februari 2024 

* Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 2024-02-14 

* Plankarta 

* Planbeskrivning inklusive bilagor 

* Granskningsutlåtande 
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* Underlag trafikanalys, 2023-10-23 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) på bordläggning av 
ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Henrik Unosson (S) yrkade avslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Den här planen är bra av tre skäl: den möjliggör utvecklingen av Orminge centrum, genom 
att bensinmacken flyttar, den stärker Nackas näringsliv genom företagsetableringar samt 
kommer innebära ett ökat serviceutbud för Nackaborna. Ärendet har bordlagts till 
torsdagens extra KS-sammanträde eftersom det saknades kompletta handlingar. Orminge 
centrum ska utvecklas till ett trevlig, levande och bra kommuncentrum i Boo, och då är det 
bra att man kan flytta bensinmacken från centrum till denna fastighet. Fler 
företagsetableringar i området ligger i linje med översiktsplanen för Orminge. Genom nya 
arbetsplatser och ett ökat serviceutbud i och i anslutning till ett kommundelscentrum 
harmoniserar det även med hur vi vill utveckla Nacka kommun. Att området närmast 
småhusbebyggelsen bevaras är samtidigt avgörande för att minimera störningen för de 
närboende. Vår bedömning är att den här platsen är den plats i området som i enlighet med 
översiktsplanen ger störst nytta och minst negativa konsekvenser. Att tomten angränsar till 
Värmdöleden i söder och Ormingeleden i väster gör den lämplig ur två aspekter: dels är 
tillgängligheten mycket god från befintligt vägnät, dels är området trafikstört vilket gör att 
inga stora rekreationsvärden går förlorade samtidigt som exempelvis bostadsbebyggelse här 
inte vore optimalt. Utvecklingen av Orminge centrum förutsätter vidare att en del av 
verksamheterna där omlokaliseras, vilket denna detaljplan möjliggör. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är negativa till detaljplanen. Att bibehålla naturen i ostört skick med alla 
ekosystemtjänster som det innebär är viktigt med tanke på de klimatförändringar som sker 
och kommer fresta på ekosystemen allt mer. Spridningssambanden mellan olika 
naturområden i Nacka stängs i en stor omfattning idag och i kommande planer. Utan 
möjligheter för arter att vandra mellan olika lokaler minskar den biologiska mångfalden på 
ett sätt som blir farligt. Inte bara för arterna själva utan för hela ekosystem som vi själva är 
en del av. Om vi ändå kommer fram till att området är lämpligt och det finns ett behov av 
verksamhetsområde i omgivningen så är det oklart hur berörd plats bäst kan nyttjas 
framöver, den stora förändringen av Orminge med alla nya bostäder gör det osäkert att 
veta hur behovet av platsen ser ut innan den översiktsplanen är klar. Det är även oklokt att 
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sälja marken, det är bättre att iordningställa marken själv och upplåta med tomträtt till de 
företag som vill etablera sig på platsen utifrån den nya översiktsplanen. Dagens 
markanvisning för bil och drivmedelsförsäljning är inte lämpliga verksamheter, vad det 
gäller en bilhall kan det visa sig att området bör ha en användning enligt nya behov som 
visar sig i omstöpningen av Orminge och att bygga en ny anläggning för 
drivmedelsförsäljning på platsen är tvärt emot vad klimatforskningen berättar om. 
Minskningen av växthusgas från transportsektorn i Nacka är katastrofalt liten och 
förmodligen ökande genom den slopade reduktionsplikten. Så stödet till fossilindustrin och 
bilanvändning genom markanvisningen är tvärtemot vad klimatomställningen som ligger 
framför oss kräver. 

 

- - - - - 
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§  54 KFKS-2022-00735 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Fisksätratomterna, fastighet Igelboda 2:20 och Igelboda 
2:21, Fisksätra 
Markgenomförandeavtal, överlåtelseavtal samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 
Den 29 november 2021 beslutade kommunstyrelsen att uppdra åt exploateringsenheten att 
sälja de så kallade Fisksätratomterna.  

Markanvisningstävling för fastigheterna genomfördes våren 2022 och kommunstyrelsen 
beslutade den 13 juni 2022 att tilldela markanvisningen till Frentab AB (KFKS 2021-679). 

På fastigheterna planeras en mindre företagsby byggas för olika verksamheter som bland 
annat ska bidra till att skapa nya arbetsplatser i området.  

Allmänna anläggningar som ska byggas ut inom projektet kommer att utföras och bekostas 
av exploatören. Den anläggning som ska byggas inom projektet är en anslutningsväg från 
Fisksätravägen ner till de två fastigheterna Igelboda 2:20 och Igelboda 2:21. På 
kvartersmark ska byggnader för verksamheter byggas. Utbyggnad beräknas starta kvartal 3 
år 2024 och vara klart kvartal 1 år 2027. 

Ett förslag till markgenomförandeavtal har tagits fram mellan Fisksätra Företagspark AB, 
som är ett dotterbolag till Frentab AB, och kommunen. Markgenomförandeavtalet syftar 
till att reglera markområdets utveckling, bebyggelsens utformning, ansvar- och 
kostnadsfördelning mellan kommun och exploatör för utbyggnad av allmänna anläggningar 
samt utbyggnad på kvartersmark. Fastighetsförsäljningen regleras via överlåtelseavtal som 
biläggs markgenomförandeavtalet. Fisksätra Företagspark AB är ansvarig för all utbyggnad. 

Total budget för projektet är netto 10,5 miljoner kronor bestående av inkomster från 
markförsäljning om 15,6 miljoner kronor och investeringsutgifter kopplade till 
utvecklingskostnader om 5,1 miljoner kronor. Tidigare var nettot 11,5 miljoner kronor. 
Budgeten har justerats avseende utgift för samråd enligt 12 kap. 6 § miljöbalken och 
kompensationsåtgärder efter tidigare återremiss. 

För att säkerställa områdets lämplighet för exploatering har inventeringar och utredningar 
kring artförekomster och våtmarker genomförts. De utredningar som genomförts är 
naturvärdesinventering, fågelinventering, groddjursinventering och fladdermusinventering 
samt sakkunnig bedömning av anmälningsplikt kontra tillståndsplikt för arbeten i våtmark. 
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Baserat på inventeringarna har sedan artskyddsutredning genomförts för fåglar och 
fladdermöss. Föreslagna åtgärder i artskyddsutredningarna kommer att genomföras i 
utbyggnadsskedet. Fisksätra Företagspark AB kommer ansvara för åtgärder inom deras 
åtagande och kommunen kommer ansvara för åtgärder i närområdet. Byggnationen i 
våtmark har bedömts anmälningspliktig. 

Efter att ärendet behandlades i kommunstyrelsen den 18 december 2023 
uppmärksammades det att markgenomförandeavtalet inte fanns med som underlag till 
kommunstyrelsens sammanträde. Ärendet kompletterades därmed med 
markgenomförandeavtalet inför behandling vid kommunstyrelsens sammanträde den 15 
januari 2024.  

Ärendet har därefter återremitterats två gånger. Kommunfullmäktige beslutade den 29 
januari 2024 att återremittera ärendet genom en minoritetsåterremiss. Återremissens syfte 
är att ge förnyade och kompletterade bedömningar av områdets lämplighet för exploatering 
gentemot aspekter såsom klimatförändring och klimatanpassning, påverkan på grön 
infrastruktur, förutsättningar för biologisk mångfald, artskyddsförordningen med mera. 
Återremissen syftar också till att inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning 
angående exploateringen genom att ett samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas 
samt att genomföra samråd med länsstyrelsen enligt 12 kap. 6 § miljöbalken.  

Kommunstyrelsen beslutade den 5 februari 2024 att återremittera ärendet för ytterligare 
komplettering kring punkten 2 i minoritetsåterremissen om vad som gäller med 
grannhörande enligt PBL och eventuella samråd enligt miljöbalken när bygglov och 
tillstånd ska sökas, samt en uppdatering av tidplanen med anledning av återremissen. I 
ärendet redogörs för hörande och samråd i samband med ansökan om bygglov, 
vattenverksamhet och samråd enligt 12 kap. 6 § miljöbalken samt projektets översyn av 
tidplanen. 

I ärendet redogörs för samtliga punkter i ovanstående återremisser. Kompletterande 
bedömningar av ärendet baserat på minoritetsåterremiss i kommunfullmäktige den 29 
januari 2024 och kommunstyrelsen återremiss den 5 februari 2024 redovisas i bilaga 8 till 
tjänsteskrivelsen. Sammantaget bedömer exploateringsenheten att den föreslagna 
exploateringen kan genomföras baserat på genomförda utredningar, bedömningar och 
planerade åtgärder. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024 

Bilaga 1. Markgenomförandeavtal 240202 

1.1. Markområde 

           1.2. Stadsplan med beskrivning  

           1.3 Överlåtelseavtal 240202 
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           1.3.1 Fastighetsregisterutdrag 2:20 

           1.3.1.1 Fastighetsregisterutdrag 2:21 

           1.3.1b Förrättningskarta KA1  

           1.3.1c Beskrivning BE1  

           1.3.2a Rådighetsmedgivande Igelboda 2:20 

  1.3.2b Rådighetsmedgivande Igelboda 2:21 

           1.4 Huvudtidplan 

           1.5 Exploatörens exempel på gestaltning 

           1.6 Kravställning utbyggnad allmänna anläggningar 

           1.7 Omfattnings och utförandebeskrivning av allmänna anläggningar BV 

           1.8 Mall Driftsöverlämnande av projekt 

           1.9 Överenskommelse om miljöåtgärder för Markområdet 

           1.10 Artskyddsutredning Fågel 

           1.11 Artskyddsutredning fladdermöss 

           1.12 Bolagsgaranti 

Bilaga 2. Ärendeöversikt 

Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 5 februari § 44 

Bilaga 4. Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde 29 januari 2024, § 14 

Bilaga 5. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 15 januari 2024 §21 

Bilaga 6. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde 18 december 2023 §71 

Bilaga 7. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts sammanträde 
5 december 2023 § 146 

Bilaga 8. Kompletterande bedömningar baserat på minoritetsåterremiss i 
kommunfullmäktige den 29 januari 2024 och kommunstyrelsens återremiss den 5 februari 
2024 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Karin Teljstedt 
(KD) på bordläggning av ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Henrik Unosson (S) yrkade på avslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Om ärendet inte hade bordlagts idag så hade vi yrkat på i första hand återremiss, 
1. utreda påverkan på grundvatten samt dagvattenhantering, inklusive vilka kostnader det 
innebär för kommunen 
2. utreda risker för Saltsjöbanan inklusive inhämta regionens synpunkter på exploateringen 
3. att ge förnyade och kompletterade bedömningar av områdets lämplighet för exploatering 
gentemot aspekter såsom klimatförändring/ klimatanpassning, påverkan på grön 
infrastruktur, 
förutsättningar för biologisk mångfald och artskydds-förordningen 
4. att inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning angående exploateringen genom 
att ett 
samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas 
5. utreda en alternativ lokalisering industriområdet till Erstavik 26:1 vid korsningen 
Hamnvägen/Fisksätravägen 
6. utreda vilka kostnader projektet innebär för kommunen om det visar sig att det inte går 
att Genomföra 
I andra hand hade vi yrkat avslag. 
Nackalistan har konsekvent röstat emot exploateringsplanerna för Igelbodatomterna. Att 
skövla skog och våtmark som utgör ett grönt samband mellan Erstavik och Skogsö 
naturreservat – och som är ett värdefullt rekreationsområde för närboende – för att istället 
anlägga ett industriområde är inte acceptabelt. Eventuella kompensationsåtgärder kan här 
inte tillnärmelsevis kompensera för negativ påverkan på biologisk mångfald, klimat och 
miljö. Kommunen behöver även se över kvalitén i sina naturvärdesinventeringar. 
Konsulterna Väg &amp; Miljö observerade endast en naturvårdsart på Igelbodatomterna, 
nämligen den rödlistade talltickan. Förklaringen kan vara att en enskild inventerare använde 
en enda dag (22 september 2022) för att granska en yta på runt 5 hektar. Ordföranden i 
Nacka Naturskydds-förening observerade ytterligare nio naturvårdsarter på bara 1 ½ 
timmar. De bristfälliga naturvärdesinventeringarna skadar kommunens trovärdighet. Då får 
tjänstemän, politiker, boende, remissinstanser och senare Mark- och miljödomstolen ett 
dåligt beslutsunderlag. Den styrande minoriteten vill tillsammans med sitt stödparti 
Miljöpartiet klubba igenom byggprojektet utan hänsyn till att genomföra ett samråd med de 
närboende och vad vi tycker är en god demokratisk process. Vi tycker att det är viktigt att 
noga se över riskerna för saltsjöbanans spår, vi är rädda för att det kan vara förknippat med 
väldigt stora kostnader om exploateringen på tomten gör att spåren påverkas på något sätt. 
Vi vill också utreda en alternativ placering, finns det en eventuell placering i närområdet 
som på flera sätt är bättre än denna så måste det utredas anser vi. 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet har yrkade återremiss i ärendet på Kommunfullmäktige 20240129 eftersom 
viktig information saknas i handlingarna. När det gäller artskydd och 
naturskyddsföreningens artinventering som kom Kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott tillhanda inför sammanträdet 2023-12-05 finns fortfarande ingen 
kommentar kring skillnaderna i resultat mellan Naturskyddsföreningens resultat och Väg 
och Miljös naturinventering från 2022–12–16. Det förekommer minst 9 naturvårdsarter i 
området som inte omfattas av Väg och Miljös artskyddsutredning, och utan information 
om hur de kan påverkas är det orimligt att bifalla det här förslaget. Det kan visa sig att 
exploateringen strider mot artskyddsförordningen, och ett klargörande måste ske innan 
ärendet går till beslut. En annan brist i underlagen som är av avgörande vikt rör våtmarkens 
roll i kvarhållandet av regn-och smältvatten. Att genomföra projektet utan att den frågan 
utreds skulle innebära att vi riskerar orsaka översvämningar nedströms. Nacka kommun 
satsar i dagsläget på att återställa våtmarker på andra platser - här har vi en som fungerar 
och är gratis. Den klimatanpassningsplan som Nacka kommun antagit berörs inte på ett 
tydligt sätt i beslutsunderlagen. Ett annat underlag som saknas är en uppskattad beräkning 
av förslagets effekter på klimatet och Nackas koldioxidbudget. Det är mycket i den 
budgeten vi inte själva har rådighet över, men här kan vi bestämma. Det är rimligt när det 
handlar om att exploatera naturmark att det görs en beräkning av klimateffekterna med och 
utan exploatering, och att det vidare redogörs hur en tänkt exploatering i en våtmark 
påverkar genom byggnation, sprängningar, minskade grönytor och fällda träd. 
Till sist saknas kommentarer från närboende i genomfört samråd. Att de medborgare som 
lever nära platsen och använder den som rekreationsområde får ge sina synpunkter är en 
demokratisk självklarhet. Fisksätra är redan överexploaterat, och när ytterligare bostäder 
planeras där kommer ju behovet av idrotts- och rekreationsytor som redan är eftersatt att 
växa ännu större. Ett ordentligt samråd med medborgardialog är en självklarhet. 
Allmänt är Vänsterpartiet negativa till förslaget, och har yrkat avslag tidigare i processen. 
Detta främst för att den biologiska mångfalden hotas eller förstörs genom exploateringen, 
Igelbodatomterna utgör det största spridningssambandet mellan Tyrestakilen och 
Värmdökilen. Sambandet här spelar en central roll för arternas spridning till och från hela 
Stockholmsområdet. Spridningskorridorer stängs på flera andra platser i samband med 
exploateringar i centrala Sickla kopplade till tunnelbaneutbyggnaden, vilket ytterligare ökar 
denna spridningskorridors betydelse. Nu när svaret på återremissen kommit ser vi 
fortfarande samma problem med exploateringen som tidigare. Det finns ingen ekologisk 
hållbarhet med exploateringen utan våra farhågor besannas och bekräftas i svaret. I 
återremissens punkt två-att inhämta lokalsamhällets kunskaper och inställning angående 
exploateringen genom att samråd hålls innan genomförandebeslutet fattas är inte 
genomfört. 
 

- - - - - 
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§  55 KFKS-2023-01346 

Översyn av kommunens bolagsorganisation 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge stadsledningskontoret i uppdrag att se över kommunens 
bolagsorganisation i syfte att minimera administration, stärka effektiviteten samt främja 
kommunens framdrift som helhet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun äger idag Nacka Stadshus AB. Nacka Stadshus AB (moderbolag) bildar 
tillsammans med sina dotterbolag stadshuskoncernen, en aktiebolagsrättslig koncern. 

Stadsledningskontoret bedömer att en översyn att se över kommunens bolagsorganisation i 
syfte att minimera administration, stärka effektiviteten samt främja kommunens framdrift 
som helhet behövs. Bedömningen är att en bolagsorganisation där kommunen direktäger 
bolagen och där moderbolaget således avvecklas skulle vara mer effektiv, både ur ett 
kostnads- och styrningsperspektiv. Av denna anledning föreslås att kommunstyrelsen ges i 
uppdrag att se över kommunens bolagsorganisation i syfte att minimera administration, 
stärka effektiviteten samt främja kommunens framdrift som helhet. I det ingår att redovisa 
förslag på hur kommunens styrning av bolagen framgent ska gå till. 

Återrapportering inklusive förslag planeras före sommaren 2024. 

Efter att ärendet behandlats i kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 februari 2024, § 19, 
har tjänsteskrivelsen reviderats i beslutsmeningen. Bedömningen är att beslut om att ge i 
uppdrag att se över kommunens bolagsorganisation kan tas av kommunstyrelsen och inte 
behöver tas av kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024 

Bilaga 1. Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 februari 2024, § 19 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  56 KFKS-2023-00565 

Investering konstverk-Evas sju döttrar 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt följande. 

1. Kommunfullmäktige beslutar om en investering på en miljon kronor för att köpa in 
konstverket Evas sju döttrar och installera det i Sicklasjön eller alternativ lämplig 
plats.  

Sammanfattning av ärendet 
Under konstutställningen Wallstreet Stockholm sommaren 2022 stod verket ”Evas sju 
döttrar” i Sicklasjön, strax öster om Sickla strand. Verket var mycket uppskattat men var 
enbart tillverkat för att hålla under utställningstiden och togs därför bort som planerat när 
utställningen avslutades.  

Efter festivalen erbjöds kommunen att köpa in verket, nu i en hållbar version. Verket var 
ett av de mest uppskattade och omskrivna verken under hela konstfestivalen och väckte 
uppmärksamhet i olika sociala media. Ansvariga för offentlig konst i Nacka kommun har 
tillsammans med extern kompetens (konstkonsulter från Wallstreet Stockholm) gjort 
bedömningen att verket håller väldigt hög konstnärlig kvalitet och har en berättelse som 
både länkar till människans ursprung, modern tid och framtiden på ett genialiskt sätt.  

Placeringen i Sickla sjö uppskattas av konstnärerna bakom verket, och även Nacka 
kommun gör bedömningen att placeringen förbättrar det promenadstråk som sträcker sig 
längs Sicklasjön där även ett par andra verk finns permanent kvar från Wallstreet 
Stockholm.   

Inköp av verket uppgår till en kostnad av 720 000 kr. Beräknat behövs ytterligare medel för 
montering, installation, inköp av pump, el dragning, kommunikation etc.  

Driftkostnaden beräknas uppgå till 4 000 kr per år.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2024.  

Bilaga 1. Offert konstverk. 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Det känns bra och roligt att konstverket återvänder till Nacka, och att det blir permanent. 
Det uppskattades av många av de närboende som passerar platsen och välkomnas tillbaka. 
Inspirationen till konstverket ”Evas sju döttrar” kommer från Kalaharitriologi berättar 
konstnären Lasse Berg; hur ett hundratal homo sapiens korsade Bab-el-Mandeb 
(Sorgesundet) mellan Djibouti och Eritrea och Yemen på Arabiska halvön för ungefär 60 
000 år sedan – de som är anmödrar och anfäder till alla nu levande människor utanför den 
afrikanska kontinenten, även till oss nordbor. Och, som det står i underlaget - fortfarande 
korsar människor olika hav och vatten i hopp om ett bättre liv – låt oss påminnas om det 
när vi ser kvinnorna i vattnet. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är ett mycket bra initiativ att köpa in den populära skulpturgruppen Evas sju döttrar, 
vad Vänsterpartiet skickade med till tjänstemännen under kommunstyrelsemötet är att 
säkerställa att det inte finns risker för barn med placeringen i vattnet. I mina värsta farhågor 
finns rädslan att konstverket väcker barn intresse för bland annat lek runt skulpturerna 
vintertid. Det kommer behövas isfritt vatten runt skulpturerna för att de inte ska frysa 
sönder och därmed en tänkbar risk att isen blir tunn och barn kan förolyckas. 

 

- - - - - 
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§  57 KFKS-2024-00024 

Revidering av natur- och trafiknämndens reglemente 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att revidera natur- och trafiknämndens reglemente i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 januari 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Det har uppstått behov av att förtydliga natur- och trafiknämndens ansvarsområden och 
uppgifter i reglementet för nämnden. Det rör när nämnden är ansvarig för allmänna platser, 
vägar och anläggningar. Vidare tydliggörs att nämndens uppgifter inom trafikområdet 
innefattar den kommunala parkeringsövervakningen, förordnande av parkeringsvakt och 
flyttning av fordon. Slutligen klargörs nämndens ansvar inom avfallsområdet relaterat till 
annan nämnd och kommunalt bolag.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 januari 2024 

Bilaga 1. Förslag reviderat reglemente 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 



 
38 (90) 

 4 mars 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  58 KFKS-2023-00411 

Motion - Stärk principen om armlängds avstånd (MP) - 
Återremitterat ärende 
Inkom den 24 april 2023 av Desha Svenneborg (MP) med flera 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige noterar att det utifrån redogörelsen i ärendet framgår att principen 
om en armlängds avstånd redan är förankrad inom samtliga verksamheter i kommunen. 
Motionen är med denna notering färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat motionen till kulturnämnden och val- och 
demokratinämnden som inkommit med ett förslag till beslut vilket redogörs för nedan. 
Juridik- och kanslistaben har utifrån nämndernas synpunkter gjort en samlad bedömning av 
förslagen i motionen utifrån kommunstyrelsens perspektiv.  

Den 21 november 2023 beredde kommunstyrelsens arbetsutskott motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade då att återremittera ärendet för att komplettera 
med uppgifter om hur principen om armlängds avstånd tillämpas i Nacka i det som inte 
gäller kulturnämndens ansvarsområde, till exempel när det gäller konst och kultur i den 
offentliga utemiljön. Med anledning av återremissen har juridik- och kanslistaben 
kompletterat ärendet vilket framgår under rubriken ”Juridik- och kanslistabens utredning 
och bedömning”.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 12 januari 2024 

Bilaga 1. Motionen  

Bilaga 2. Protokollsutdrag från kulturnämnden  

Bilaga 3. Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden 

Bilaga 4. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott  

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till 
motionen.  

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det av Desha 
Svenneborg framställda bifallsyrkandet till motionen, dels det utsända förslaget från 
arbetsutskottet.  

Ordföranden ställde det utsända förslaget från arbetsutskottet mot förslaget om att bifalla 
motionen och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget från 
arbetsutskottet.  

Reservationer 
Desha Svenneborg reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
 Miljöpartiet anser att svaret på motionen, även inom ramen för behandlingen i 
kulturnämnden, varken problematiserar eller belyser kulturens frihet och hur den kan 
stärkas på ett tillfredsställande sätt, inte heller efter den återremiss som gjorts. Det framgår 
inte hur problem kan uppstå organisatoriskt och det framgår inte hur man kan stärka 
kunskap eller skrivningar inom ramen för de styrdokument som finns. Kan en skrivning tas 
in i det kulturpolitiska programmet, kan kunskapen höjas genom utbildningar? På dagens 
utskott behandlades också ett ärende om investering i offentlig konst som även ska beslutas 
i fullmäktige, hur säkerställer vi att politiken inte har synpunkter på vilken offentlig konst 
som köps eller inte köps i exempelvis detta konkreta fall? På statlig nivå finns fristående 
myndigheter, men på kommunal nivå saknas detta och det är ofta politiker som är inne i 
konkreta beslut, något som också är fallet i Nacka vad gäller både enskilda bidrag och 
stipendier. Resonemang om detta saknas helt: hur säkerställer vi att politiker inte både 
fattar beslut om att bidrag och stipendier ges ut och sedan även fattar beslut om vem som 
tilldelas dessa? Hur tar vi höjd för det rent organisatoriskt när vi saknar fristående 
myndigheter? Hur kommer den konstnärliga friheten in i våra styrdokument? Frågorna är 
många och för vår del räcker det inte att konstatera att “armlängds avstånd” inte är ett 
entydigt begrepp och att det är upp till enskilda politiska företrädare att respektera 
kulturens frihet och oberoende. Att en fri och oberoende kultur är grunden i ett fritt 
samhälle och att politiker inte ska lägga sig i fria konstnärliga yttringar är självklart, men 
principen om armlängds avstånd handlar inte om det utan om kultur som finansieras med 
offentliga medel. Armlängds avstånd bygger på att politiker möjliggör kultur men aldrig är 
inne i varken utförande eller innehåll, när det är med offentliga medel som kulturen 
finansieras. Den utredning av kultursamverkansmodellen under ledning av moderaten Mats 
Svegfors som överlämnat sitt betänkande till regeringen talar om att kommuner bör få mer 
inflytande över kulturen, men lyfter då särskilt i samband med detta behovet av att stärka 
just armlängds avstånd på kommunal nivå. Det hade varit fint om Nacka tog höjd för detta 
redan idag. 
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Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet har lämnat in en liknade motion under 2020 som slutbehandlades i 
Kommunfullmäktige 20230424, den gav ett konkret resultat som Vänsterpartiet var tillfreds 
med. Program för konst och kultur i det offentliga rummet kompletterades med 
skrivningen ”Politiken ska skapa förutsättningar för skapandet men inte styra innehållet. 
Konstnärlig frihet ska värnas” Vår att sats i motionen innehöll ordet armlängsavstånd men 
vi är trygga med att dagens skrivning täcker in begreppet och fungerar som tydlig riktning 
för kommunens konst och kulturverksamhet. 
 

- - - - - 
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§  59 KFKS-2023-00889 

Motion - Utveckla en digital projektportal (NL) 
Inkom den 18 september 2023 av Mikael Carlsson m.fl, (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete i 
kommunen med att utreda behovet av den digitala plattformen som behövs i projekt i 
enlighet med förslaget i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Förslaget i motionen är att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda hur den digitala  
projektportalen kan utvecklas och kopplas till nutida databearbetningsmetoder,  
exempelvis AI. 
 
Natur- och trafiknämnden har utrett förslaget och redovisar exempel på hur AI kan bistå  
verksamheterna med bland annat analyser, simulering och kommunicering och att det  
pågår ett arbete med att utreda behovet av den digitala plattform som behövs i projekten  
samt att möjligheterna att implementera AI lösningar undersöks. Juridik- och  
kanslistaben bedömer, i likhet med natur- och trafiknämnden, att kommunen arbetar i  
den riktning som föreslås i motionen varför motionen föreslås färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 6 februari 2024  

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden  

Bilaga 3. Tjänsteskrivelse natur- och trafiknämnden 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen.  

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det av Mikael Carlsson 
framställda bifallsyrkandet till motionen, dels det utsända förslaget från arbetsutskottet.  

Ordföranden ställde det utsända förslaget från arbetsutskottet mot förslaget om att bifalla 
motionen och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget från 
arbetsutskottet.  
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Slutligen konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det 
utsända förslaget från arbetsutskottet.  

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att svaret på motionen är ingående och bra. Den tydliga genomgången 
kring hur AI kan användas för att förbättra kommunala projekt visar att vårt förslag är bra 
och förbättrar kommunens arbete. Anledningen till motionen är att på ett tydligare sätt 
belysa hur ÄTOR kan identifieras så att de kan undvikas i framtida projekt. Visst kommer 
en del ÄTOR att ske även framöver men om vi tydligt kan dra lärdomar från projekt kan vi 
undvika att samma dyra misstag görs gång på gång och att den ursprungliga budgeteringen 
blir mer träffsäker. Vi hade gärna sett att man redan nu satte igång med arbetet kring 
ÄTOR för att de positiva effekterna skulle komma så snart som möjligt. Vi vill därför trots 
ett bra svar i tjänsteskrivelsen ändå yrka bifall till motionen. 

- - - - - 



 
43 (90) 

 4 mars 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  60 KFKS-2023-00891 

Motion - Fler mellanboenden för seniorer behövs i 
Nacka (-) 
Inkom den 18 september 2023 av Christina Ståldal, (-) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta att kartlägga behovet och på olika 
sätt driva frågan om fler mellanboenden i Nacka kommun samt etablera ett nära samarbete 
med de verksamma pensionärsföreningarna.  

Motionen har behandlats i äldrenämnden och i seniorrådet.  

I Nacka kommun finns det idag flera olika typer av boendeformer för äldre. En del 
boendeformer är behovsprövade och erbjuds utifrån ett biståndsbedömt beslut medan 
andra boendeformer återfinns på den reguljära bostadsmarknaden. Den typ av bostad som 
motionen avser är en boendeform som återfinns på den reguljära bostadsmarknaden.  

Kommunen detaljplanerar för byggandet av särskilda boenden för äldre som kräver 
biståndsbeslut och för dialog med bostadsutvecklare som vill bygga i Nacka kring övriga 
boendeformer. Nacka kommun sammanställer årligen en rapport med prognoser kring hur 
behovet av bostäder för äldre personer med behov av bostad med särskilt stöd ser ut. 
Däremot görs det ingen prognos gällande behovet av icke behovsprövade boendeformer i 
dagsläget men ett samarbete mellan berörda enheter är påbörjat när det gäller prognos.  

Nacka kommun har idag ett väl etablerat samarbete med pensionärsföreningarna i 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 30 januari 2024 

Bilaga 1. Motionen 

Bilaga 2. Protokollsutdrag från äldrenämndens sammanträde den 13 december 2023 

Bilaga 3. Yttrande från seniorrådet 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det av Gunnel Nyman 
Gräff framställda bifallsyrkandet till motionen, dels det utsända förslaget från 
arbetsutskottet.  

Ordföranden ställde det utsända förslaget från arbetsutskottet mot förslaget om att bifalla 
motionen och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget från 
arbetsutskottet.  

Slutligen konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det 
utsända förslaget från arbetsutskottet.  

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Vi välkomnar också Seniorrådets yttrande som vi har tagit del av angående motionen. 
Genom den etablerade bo-gruppen har Seniorrådet aktivt arbetat fram önskemål om 
bostäder för äldre, och deras mycket positiva inställning till motionen är viktig. De 
understryker vikten av att skapa boenden som främjar ett aktivt liv och närhet till 
gemenskap för äldre, och vi delar deras syn på betydelsen av mellanboenden. Vi vill också 
framhäva vikten av trygga boenden, något som lägger grunden för en trygg vardag och 
motverkar oönskad ensamhet – en fundamental aspekt för välbefinnandet och hälsan. För 
många äldre kan åldrandet dock innebära en smygande känsla av otrygghet. Många känner 
oro och ensamhet i sina bostäder, trots att de är för friska för att behöva bo på ett 
äldreboende. Det är viktigt att notera att äldreboenden idag främst är avsedda för personer 
med omfattande vård- och omsorgsbehov, vilka kräver ständig närvaro av vårdpersonal 
dygnet runt. Det finns en tydlig efterfrågan från äldre att ha mer inflytande över sin 
boendesituation och att få välja mellan olika boendeformer. I väntan på att Nacka ska 
bygga fler trygghetsboenden saknas alternativ som överbryggar gapet mellan hemtjänst och 
äldreboende. Vi stöder starkt idén om fler alternativ för äldre som är för friska för 
äldreboende men som ändå behöver mer trygghet och social samvaro än vad de kan få i 
sina nuvarande bostäder. Vi tror att kommunen bör överväga och erbjuda olika typer av 
boenden, inklusive normalstora och små lägenheter med rimliga hyror samt alternativa 
boendeformer som kollektiv- och generationsboenden. För att möta den framtida 
demografiska utvecklingen behöver kommunen också utvärdera möjligheten att skapa fler 
bostäder med varierande upplåtelseformer. Vi anser att placeringen av bostäder för äldre 
bör ske nära kommunikationer, service, handel eller i anslutning till grönområden, torg och 
andra naturnära platser för att förebygga isolering och ofrivillig ensamhet. 
Sammanfattningsvis stöder vi motionen och de insikter som Seniorrådet har bidragit med, 
och vi hoppas att detta beslut kommer att tas med i protokollet och vägleda det fortsatta 
arbetet med ärendet.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Motionen är inte helt möjlig att tillgodose i stadsbyggnadsprocessen då det inte finns någon 
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planbestämmelser för ”mellanboenden”, vilket motionären föreslår. Vi förstår att det kan 
finnas ett behov och en marknad för fler ”mellanboenden” men anser att det i första hand 
är upp till marknaden att tillgodose och att det är svårt för oss som kommun att påverka. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet håller med författaren av motionen och anser att kommunen behöver satsa 
på fler mellanboenden då det idag råder brist på alternativ. Med en ökande äldre befolkning 
i kommunen behöver vi utreda och planera för att fler typer av boenden som är fysiskt och 
tekniskt anpassade för Nackas seniorer, där behoven av trygghet, gemenskap och en aktiv 
fritid möts. Vänsterpartiet anser att ett kommunalt bostadsföretag bör återinföras i 
kommunen som ansvarar för att planera för mellanboenden/trygghetsboendet/55+-
boenden i kommunal regi. 
 

- - - - - 
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§  61 KFKS-2024-00201 

Årsbokslut år 2023 för kommunstyrelsen 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för 2023 i enlighet med bilagorna 1-9 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 13 februari 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
 Kommunstyrelsen totalt visar ett utfall om -208,2 miljoner kronor netto för 2023, vilket är 
en positiv avvikelse på +14,9 miljoner kronor jämfört med budget. Några förklaringar till 
överskottet är positiva resultat inom fastighetsenheten, välfärd samhällsservice 
stadsutveckling samt stöd- och service enheterna. De som redovisar negativa resultat är 
kommunstyrelsen övergripande, kommunfullmäktige samt brandförsvaret.  

Årets nettoinvesteringar inom kommunstyrelsen uppgår till 953,2 miljoner kronor varav 
exploateringsinvesteringarna uppgår till 536,1 miljoner kronor. Årets utfall är 89,3 procent 
av årets budget. De största investeringarna netto under 2023 är utbyggnationen av 
Värmdövägen (205,4 miljoner kronor), Sickla Skola (103,7 miljoner kronor) och Multihall 
Fisksätra (97,2 miljoner kronor). 

Den totala sjukfrånvaron har minskat jämfört med 2022 och uppgår för 2023 till 6,2 
procent. (2022: 6,8 procent).  

Arbetet med de 15 särskilda uppdragen från kommunfullmäktige har utförts. Några är klara 
medan några fortsätter under 2024. 

Under 2023 beviljade kommunstyrelsen 13 nya projekt totalt 40,0 miljoner kronor från 
framtidsfonderna. Under 2023 förbrukades 19,2 miljoner kronor. Totalt är nu 86 miljoner 
kronor fördelade till 32 projekt och ackumulerat har 32,4 miljoner kronor använts ur 
framtidsfonderna.                                                          

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2024 

Bilaga 1. Årsbokslut 2023 kommunstyrelsen 

Bilaga 2. Årsbokslut 2023 stadsutveckling 

Bilaga 3. Årsbokslut 2023 stadsutveckling investeringar  

Bilaga 4. Årsbokslut 2023 fastighetsenheten 

Bilaga 5. Uppföljning internkontrollplan 2023 fastighetsenheten 
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Bilaga 6. Årsbokslut 2023 välfärd skola 

Bilaga 7. Tabell 2023 välfärd skola 

Bilaga 8. Årsbokslut 2023 välfärd samhällsservice 

Bilaga 9. Kundnyckeltal 2023 välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Kommunstyrelsen som helhet uppnått ett mindre överskott mot budgeten för 2023, vilket 
är bra. Det finns dock orosmoln bakom detta. Precis som de föregående tre åren går 
kommunstyrelsen övergripande med stort underskott, i år med ca 8,5 % mot budgeten. Till 
detta ges ingen bra förklaring annat än ‘generellt högre kostnader än budgeterat’. Med tanke 
på att denna budgetpost i regel går med underskott behöver detta ses över tydligare inför 
kommande budgetprocess. De välfärdsverksamheter som ligger under kommunstyrelsen 
presterar okej ekonomiskt. Välfärd Samhällsservice når överskott mot budget medan 
Välfärd Skola gör ett mindre underskott. Det är tydligt att våra verksamheter står inför 
utmaningar och om inte den moderatledda alliansen sent omsider hade vaknat och gett 
tillskott för att ‘undvika akuta nedskärningar’ vid halvårsskiftet hade läget varit än mer akut. 
Motsvarande tillskott föreslog vi ett halvår tidigare och de kallades då av Moderaterna för 
“oansvariga”. Att stärka våra barns utbildning och omsorgen för våra äldre måste alltid 
prioriteras över skattesänkningar. Vi ser oroväckande på utvecklingen vad gäller anställda. 
Antalet anställda inom kontorsorganisationen har minskat drastiskt under året, flera roller 
har varit vakanta och användandet av konsulter har skjutit i höjden. Nacka behöver göra 
mer för att bli attraktiva som arbetsgivare och underlätta rekrytering. Ett målvärde som 
verkligen sticker ut är att vi inte är i närheten av att nå målet för andelen hyresrätter i 
nyproduktion. Detta nåddes förvisso 2022, men under 2021 var utfallet ännu lägre än 
under 2023. Om vi fortsätter att konsekvent ligga under detta mål över tid blir 
Moderaternas löfte om en tredjedel hyresrätter i nyproduktion bara tomma ord. Att få till 
fler hyresrätter är viktigt inte minst för att såväl de företag som är verksamma i Nacka som 
kommunen själv ska kunna hitta personal med rätt kompetens. Vi noterar slutligen att man 
till i år tagit bort rubriken ‘Svårigheter och utmaningar’. Tidigare år har det dock knappt 
stått något under denna rubrik, trots att man kunde valt att skriva något om låg 
måluppfyllelse, svårigheten att fylla vakanser eller att man inför 2023 återigen glömde 
budgetera för en julgåva till Nackas medarbetare, för faktumet att det blev jul även under 
2023 är knappast någon oförutsedd händelse. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Den preliminära befolkningsökningen för 2023, 1 056 invånare, är ca 1600 personer lägre 
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än vad som man räknat med i befolkningsprognoser, vilket är en markant skillnad. 
Befolkningsökningen har alltså avstannat, trots att antalet bostäder som färdigställdes under 
året var nästan 1 100. Det innebär att befolkningsutvecklingen inte går i den riktning 
kommunen räknat med och att utvecklingen framåt är osäker. Detta menar vi i Nackalistan 
pekar på de risker hela projektet Nacka bygger stad innebär för kommunen, och som vi har 
varnat för under många år. Kostnader för utbyggd infrastruktur och för planerade 
förskolor och skolor ökar, medan intäkterna i form av skatteintäkter inte följer med som 
planerat. Detta är oroväckande. Förskolorna har färre barn än vad man budgeterat för. Ett 
tydligt exempel är Järlahöjdens förskola, där stora delar av lokalen står tom. Elevantalet i 
kommunen har inte ökat i den takt det planerats för och de senaste åren har elevantalet i 
grundskolan minskat. Grundskolorna visar på underskott och har svårt att nå en ekonomi i 
balans då elevantalet inte blir så stort som kommunen räknat med. Det är viktigt att lösa 
frågan om tomma lokaler utan att det går ut över resurserna för undervisningen. För 
Igelboda skola och Orminge skola ser det ut att vara särskilt besvärligt. Att skollokaler står 
tomma riskerar också att bli dyrt för kommunen. Det är tydligt att personalkostnaderna 
inkl inhyrd personal också ökar. Samtidigt är det svårt att få tag på personal och det råder 
brist på flera yrkeskategorier. Även kostnader för lokalhyror mm ökar. Det innebär att det 
kan bli tufft för skolorna att klara ekonomin framåt, då man redan har skurit ned på 
kostnader och effektiviserat under flera år. För Välfärd skola är personalkostnader inklusive 
tillfälligt inhyrd personal -22,2 miljoner kronor högre än budget. Fastighetsenheten gör ett 
ganska stort överskott 2023 och anledningen till detta är enligt tjänsteskrivelsen ”till stor del 
på svårigheter att budgetera el- och fjärrvärmekostnader då energimarknaden har präglats 
av stora osäkerheter, priserna steg men inte i den omfattning verksamheten budgeterat 
för.” Detta innebär att man tagit ut en större hyra av de som hyr lokaler av 
fastighetsenheten och eftersom vi i kommunen har en kostnadshyra så ska den typ av 
överdebitering som nu skett regleras och återbetalas till verksamheterna. Vi tycker att det är 
viktigt att fastighetsenheten är tydlig och transparant angående detta. Nackalistan tycker att 
det är bra att man håller budget 2023 men vi är väldigt oroliga för hur framtiden ser ut. 
Enligt tjänsteskrivelsen är framtiden oviss, man konstaterar i Årsbokslutet att ”det är 
osäkert hur takten kommer påverkas på grund av osäkerheter i vår omvärld med tuffare 
marknadsläge och höga kostnader. Även om marknaden stabiliseras i takt med eventuella 
räntesänkningar kommer antalet planerade projektstarter att påverkas negativt under de 
närmaste åren med risk för att det blir svårare att uppnå kommunens bostadsåtagande 
kopplat till Stockholmsförhandlingen och utbyggnaden av tunnelbana.” Från Nackalistans 
sida tycker vi att man ska bortse från tunnelbaneavtalets mål om bostäder. Istället för att nu 
stressa fram en massa lägenheter för att uppnå målet tycker vi att man bör minska 
byggnadstakten, skydda mer naturmark från exploatering och satsa på kvalité istället för 
kvantitet i byggandet. Genom att utnyttja den generalklausul som finns i tunnelbaneavtalet 
kan vi utveckla den kommun vi vill ha, utan att förhålla oss till tvingande exploateringsmål. 
Nackalistan oroar sig också för de stora miljardprojekt som just nu håller på att starta upp, 
vi vill värna kommunens ekonomi och skattebetalarnas pengar och därför vill vi att man 
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skrotar projektet Upphöjningen av Saltsjöbanan. Vi behöver också tänka om och försöka 
hitta en billigare och smartare lösning för Mötesplats Nacka än den som varit huvudförslag 
hittills. Vad gäller miljardprojekt så tolkar Nackalistan de redovisade siffrorna som att 50 
miljoner redan har plöjts ned i Upphöjningen av Saltsjöbanan, pengar som skulle kunna 
använts på bättre sätt. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Bokslutet för Välfärd samhällsservice lyfter ytterligare ett år de besparingar och 
effektiviseringar som ”produktionsområdet” behövt genomföra under året. Resultat för 
2023 är på +5,9 miljoner kronor, vilket innebär en positiv budgetavvikelse på 4,9 miljoner 
kronor. För att kunna åstadkomma det ekonomiska resultatet har verksamheten fått 
fokusera på tät ekonomisk uppföljning och hårt åtgärdsarbete. Den ekonomiskt ansträngda 
situationen krävde under året även en tilläggsbudget där bland annat checkbelopp för 
särskilt boende och boendestöd räknades upp. Denna höjning räckte dock ändå inte för att 
täcka upp för boendestödets kostnader. Vänsterpartiet anser att det är viktigt att den 
budget som varje år sätts för Välfärd samhällsservice faktiskt tar höjd för de kostnader som 
verksamheten verkligen har. Effektiviseringar som görs påverkar löner, lokaler och inköp 
vilket leder till en ohållbar arbetsmiljö för personal som varken har resurser eller löner som 
motsvarar arbetet som ska utföras. Då kompetensrekrytering redan är svår att det extra 
viktigt att kommunen har goda arbetsvillkor för personal. Den ekonomiska uppföljningen 
och kraven på besparingar ska inte gå före medborgares behov och påverka kvalitén i 
verksamheten. Bokslutet för Välfärd skola pekar på det hårda arbete som medarbetare 
inom förskola, förskoleklass, fritidshem, grundskola, anpassad grundskola, gymnasieskola, 
anpassad gymnasieskola samt barn- och elevhälsan utför. Vänsterpartiet är positiva till det 
arbete som genomförs inom Välfärd skola gällande olika projekt och satsningar som både 
är utvecklande och medskapande för personal. Det är dock oroväckande att Välfärd skola 
inte får de ekonomiska förutsättningar som krävs för att bedriva den verksamhet som utgår 
från behov. Bokslutet lyfter bland annat att grundskolorna har svårt att nå en ekonomi i 
balans. Det görs åtgärder i form av lokal- och organisationsanpassningar samt 
personalomställningar, men trots det uppvisar verksamheten ett underskott. Vänsterpartiet 
menar att den check som idag finns inte täcker de kostnader och framför allt behoven hos 
olika elever. Vänsterpartiet har till exempel i den egna budgeten lagt resurser för full 
kompensation för löne- och prisökningar. Vänsterpartiet ifrågasätter överhuvudtaget 
checksystemet för Välfärd skola, det behöver kompletteras med resurser för att säkerställa 
en likvärdig skolgång oberoende av socioekonomiska faktorer och elevens egen 
inlärningsprofil. Vänsterpartiet hade hellre sett en budget som grundar sig på varje 
verksamhets enskilda behov och förutsättningar. 

- - - - - 
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§  62 KFKS-2024-00077 

Plan för arbetet med mål och budget 2025-2027 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budget 2025-2027.  

Sammanfattning av ärendet 
Mål och budget är Nacka kommuns främsta styrdokument och stadsledningskontoret 
ansvarar för att samordna arbetet med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och 
aktiviteter inför kommunfullmäktiges beslut av Mål och budget för perioden 2025-2027. 
En förändring i budgetprocessen 2024 sedan tidigare års processer är att alla partier ska 
presentera sina budgetförslag samtidigt för kommunstyrelsen i oktober. För att möjliggöra 
det kommer partierna att få ekonomiska underlag och hjälpmedel från 
stadsledningskontoret i början av oktober. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 18 januari 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Vi i Socialdemokraterna är mycket nöjda med att budgetprocessen nu görs om. Under 
många år har oppositionens budgetarbete nedprioriterats och möjligheterna att få hjälp 
med underlag från tjänstemännen har varit begränsade. I många fall har slutgiltiga siffror 
för volymer, skatteintäkter och liknande blivit kända för oppositionspartierna i samband 
med att alliansens budget presenterats, ca 10 dagar innan alla budgetförslag ska vara färdiga. 
En stor utmaning för ett parti med endast en heltidspolitiker. Vi har tidigare lyft behovet av 
gemensam budgetberedning för alla partier för likvärdiga förutsättningar. I det här förslaget 
ska alla partier få tre veckor på sig från att de slutliga underlagen färdigställs, vilket är en 
klar förbättring. Det är även positivt att det i denna plan för mål och budget framgår att 
volymförändringar av ramar ska göras redan i ramärendet, något som alliansstyret valt att 
inte göra de senaste åren, med följden att nämnderna hanterat dessa olika och inte haft 
likvärdiga förutsättningar att komma med inspel till budgeten. Vi hoppas att detta arbetssätt 
ska fungera även i praktiken så att oppositionens behov inte bortprioriteras när det väl 
gäller under oktober. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan är positiva till den nya budgetprocessen och att vi får underlaget kring det 
ekonomiska utrymmet, volymförändringar omvärldsförändringar så tidigt som möjligt. 
Konsekvensen av beslutet blir att alla partier, såväl styrande partier som opposition, 
kommer att arbeta med att slutföra sina respektive partiers budgetar samtidigt. Därmed vill 
vi att man säkerställer att oppositionen får tillräcklig tillgång till tjänstemannaresurser. 
Vi oroas även över att den rådande konjunkturen gör att det inte längre är möjligt att 
leverera en sammanhållen långtidsprognos för den kommunala ekonomin under 2024. När 
långtidsprognosen plötsligt uteblev i september 2023 utlovades den till april 2024, något 
som nu alltså inte blir av. Dessa långtidsprognoser, som gjorts tidigare år, är viktiga för att 
säkerställa en kommunal ekonomi i balans över tid. Att löpande få separata prognoser för 
befolkningsutveckling, bostadsutveckling mm som en del av budgetens ramärende är dock 
bättre än att inte få några prognoser alls. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är positivt med den nya budgetprocessen, att oppositionen får material till 
budgetarbetet tidigare och att tjänstepersonerna kan vara ökat tillgängliga för 
oppositionspartierna. Vad som förvånar är att budgetarna ska lämnas in samtidigt som om 
det vore likvärdiga produkter, det är det inte. Majoriteten lägger en budget som ska klara av 
att opponeras på av motståndarna och att då inte kunna se majoritetens förslag innan den 
egna lämnas in gör oppositionsrollen betydligt svårare. Vi vill självklart kunna respondera 
på majoritetens budget i vår egen budget. Det finns inget argument för att det skulle vara 
negativt för någon att ha kvar de olika inlämningsveckorna. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
Årets plan för mål och budget är tack vare Miljöpartiets av fullmäktige bifallna motion om 
detta nu ändrad. Äntligen finns möjlighet till en ny budgetprocess där alla har samma 
möjligheter att ta fram egna budgetförslag med tillgång till räknesnurra för att räkna på 
reformer samt exceltabeller med kompletta formler att elaborera med, något vi saknat 
tidigare. Efter detta år får processen utvärderas och eventuellt förfinas, men Miljöpartiet 
välkomnar denna nya plan. 
 
 

- - - - - 
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§  63 KFKS-2024-00151 

Tilldelning av medel ur framtidsfonderna - Tertial 3 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela medel ur trygghetsfonderna avseende tertial 3 2023 
enligt följande: 

Employer branding för att framtidsrusta Nacka                          2 650 000 kr 

Wall street Sverige                                                                       3 700 000 kr 

Nacka.se – tillit och tillgänglighet                                                3 000 000 kr 

Utbildning och övning för stärkt krisberedskap                           2 500 000 kr 

Kompetenslyft anläggningsenheten                                             2 000 000 kr 

Kommunstyrelsen beslutar också att en huvudinriktning för det särskilda kompetenslyftet 
för anläggningsenheten bör vara ekonomi- och projektstyrning. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen fattade beslut om att inrätta fyra framtidsfonder den 21 december 2020 i 
enlighet med politikerinitiativet – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för utveckling, 
kompetens, trygghet och miljö från den 6 oktober 2020. Fonderna är tänkta att stimulera 
effektivare och smartare lösningar, ge Nackasamhället större mervärde och möjliggöra 
utveckling och innovation som inte annars varit möjliga i närtid. Samtidigt fattades beslut 
om vilka kriterier som ska vara uppfyllda för att kunna beviljas medel ur fonderna. Den 22 
februari 2021 fattade kommunstyrelsen vidare beslut om hur hantering av fonderna rent 
praktiskt ska gå till i organisationen. Kommunstyrelsen ska besluta om hur medlen får 
användas och beviljar medel från dessa fonder. Ansökan om medel ur fonderna hanteras en 
gång per tertial och ansökan undertecknas av direktör eller motsvarande för berörd process 
eller verksamhet. Hur beviljade medel har använts och vilket resultat som har uppnåtts 
kommer att följas upp av kommunstyrelsen. 

I tertial 3 2023 inkom fem ansökningar om totalt 15 740 000 kr till tre av fonderna enligt 
bilaga 1–5. 

Utifrån sitt uppdrag rekommenderar fondrådet att medel om totalt 15 740 000 kr beviljas 
ur framtidsfonderna till projekten Employer branding för att framtidsrusta Nacka 
kommun, Wallstreet, Nacka.se 2025 – tillit och tillgänglighet, Utbildning- och övning för 
stärkt krisberedskap och Särskild satsning på kompetenslyft för att stärka projektledning 
och effektivare arbetssätt inom anläggningsenheten. Nästa tilldelning sker i juni 2024. 



 
53 (90) 

 4 mars 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 januari 2024 

Bilagor 

Bilaga 1 Ansökan Employer branding för att framtidsrusta Nacka kommun 

Bilaga 2 Ansökan Wallstreet 

Bilaga 3 Ansökan Nacka.se 2025 – tillit och tillgänglighet 

Bilaga 4 Ansökan Utbildning- och övning för stärkt krisberedskap 

Bilaga 5 Ansökan Särskild satsning på kompetenslyft för att stärka projektledning     och 
effektivare arbetssätt inom anläggningsenheten  

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna: 
Vi i Alliansen har sett till att Nacka har stark ekonomi. Vi för en försiktig ekonomisk politik 
som gjort att vi både kunnat tillföra välfärden mer pengar och sänka skatten och samtidigt 
generera stora överskott de senaste åren. En del av överskotten har vi avsatt i 
framtidsfonder för olika strategiska framtidssatsningar och idag fördelar vi pengar till några 
projekt för att göra Nacka bättre och tryggare. En stillsam påminnelse om att det är bra 
med överskott, då har man råd att satsa på angelägna framtidsprojekt. Oppositionen 
(främst S, V och NL) har ofta velat stätta sprätt på alla pengar från början och skulle därför 
inte ha möjlighet att göra dessa satsningar. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är bra att framtidsfonderna används på föreslagna projekt men vi 
är ändå lite tveksamma om inte rekrytering och ”employer branding” borde ses som en del 
av den löpande verksamheten och inte som ett tillfälligt projekt. Vi tycker också att det är 
tråkigt att det inte finns några ansökningar till Miljö- och klimatfonden, vi hade stora 
förhoppningar när man anställde en klimatdirektör och uppvärderade arbetet med klimat 
och miljö men tyvärr verkar det inte resultera i något konkret, i alla fall inga ansökningar 
från framtidsfonderna för att göra olika satsningar. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är kritiska till att bevilja medel från framtidsfonderna till kortsiktiga projekt 
som kan och borde vara en del av ordinarie budget. Att arbeta med att uppdatera 
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kommunens hemsida är något som kontinuerlig behövs och det finns möjlighet till att 
avsätta medel för detta i ordinarie budget. Vänsterpartiet anser även att medarbetare inom 
kommunen inte ska behöva belastas med att ansöka om projektmedel inom den egna 
organisationer för initiativ som är självklara för verksamheten. Vi ser samtidigt att 
konstruktionen med framtidsfonder är problematisk genom att vissa fonder som klimat 
och Kompetensfonderna innehåller stora summor som inte görs användning av. Det är 
ytterst märkligt i en tid av klimatkris att Nacka kommun inte kan bidra till den nödvändiga 
klimatomställningen med sina egna fonderade medel. Att kompetensfonden inte används i 
samma utsträckning som andra fonder kan vara att det är hög arbetsbelastning som 
omöjliggör ansökansförfarandet. 

 

- - - - - 
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§  64 KFKS-2019-00425 

Markanvisningstävling med klimatprofil för 
stadsbyggnadsprojektet Henriksdalsbacken, fastigheten 
Sicklaön 37:11, Henriksdal 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att genomföra en markanvisningstävling med klimatprofil inom 
byggande, drift och mobilitet inom ramen för stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken, 
fastigheten Sicklaön 37:11, Henriksdal, enligt förutsättningar som redovisas i 
tjänsteskrivelse daterad 8 februari 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojekt Henriksdalsbacken är den första etappen inom planprogrammet  
för Henriksdal. Detaljplanen var på samråd under 2022 och omfattar 350 lägenheter,  
verksamheter och en förskola i bottenvåning. 2019 genomfördes en  
markanvisningstävling där Stockholms kooperativa bostadsförening tilldelades en inom  
stadsbyggnadsprojektet olokaliserad markanvisning om ca 100 lägenheter och rollen som  
ankarbyggherre. I kommunens beslutade budget för 2023 finns ett uppdrag om att  
anordna en andra markanvisningstävling i Henriksdalsbacken, denna gång med  
klimatprofil.  
 
I tävlingen jämförs anbud med beräknade klimatavtryck från byggnadens hela livscykel,  
byggande och drift. Anbuden ska även innehålla koncept för mobilitetslösningar. Tävlingen 
genomförs i två steg där det första steget är öppen för alla exploatörer. I steg ett utvärderas 
exploatörernas beräknade klimatprestanda för byggnadens hela livscykel samt även deras 
kunskap och erfarenhet av motsvarande koncept och åtgärder. Av dessa sorteras de fem 
bästa anbuden ut, vilka går vidare till steg två. I steg två fördjupas analysen av detsamma 
och ett starkare fokus läggs på genomförandeförmågan av projektets klimataspekter. 
Dessutom adderas utvärderingskriterium inom mobilitetskoncept och åtgärder. Markpris 
för tävlingskvarterets byggrätter som tillskapas i detaljplanen fastställs senare och 
bostäderna har fri upplåtelseform. Beslut om tävlingsvinnare och markanvisning bedöms 
ske under kvartal 3 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 8 februari 2024 

Bilaga 1. Ärendeöversikt 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD), Desha Svenneborg (MP) och Johanna Kvist (S) bifall till det 
utsända förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  

Mikael Carlsson (NL) yrkade på återremiss av ärendet med följande motivering; 

- få en preliminär samrådsredogörelse från detaljplan för Henriksdalsbacken 
- utreda påverkan på kollektivtrafiken/busstorget 
- utreda ny placering av den befintliga hundrastgården så att inte höga naturvärden 

går till spillo 
- utreda möjlighet till minimering av klimatpåverkan av sprängning av berg 

I andra hand yrkade Mikael Carlsson bifall till det utsända förslaget om återremissyrkandet 
skulle avslås.  

Mats Gerdau yrkade avslag på Mikael Carlssons återremissyrkande.  

Johanna Kvist yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) på ett ändringsyrkande 
enligt följande; ”Att upplåtelseformen ska vara hyresrätter”.  

Johan Krogh yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), på avslag till Johanna 
Kvists ändringsyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden började med att ställa det av Mikael Carlsson framställda återremissyrkandet 
mot avslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid 
dagens sammanträde.   

Därefter ställde ordföranden det utsända förslaget mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet.  

Därefter ställde ordföranden det av Johanna Kvist framställda ändringsyrkandet mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade avslagit detta.  

Slutligen konstaterade ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det 
utsända förslaget från stadsutvecklingsutskottet.  

Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Det här är bra moderat klimatpolitik! Vi kopplar den framtidstro och det 
klimatengagemang som finns i Nacka med tilltro till innovation och företagande. Vi hoppas 
med den här tävlingen kunna kroka arm med den mest klimatsmarta byggaktören i landet. 
Klimatomställningen gör vi tillsammans och vi behöver nya innovativa lösningar om både 
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byggande och mobilitet för att lyckas i det arbetet. Även om läget på bostadsmarknaden är 
mörkt just nu så planerar vi för en ljusare framtid och tror att det finns långsiktiga aktörer 
som vill vara med när det vänder och där det händer. Ny bebyggelse i Henriksdalsbacken 
kommer att ge ökad trygghet för den som går eller cyklar, idag är det här ett ödsligt 
vägavsnitt. Mera bostäder ger även ett bättre underlag för service och kollektivtrafik. Det är 
anmärkningsvärt att Socialdemokraterna vill att denna markanvisningstävling ska vara 
förbehållen aktörer som tillhandahåller hyresrätter. Att vaska möjligheten till lägsta möjliga 
klimatavtryck genom ideologiska låsningar om upplåtelseformer känns tråkigt och 
omodernt. Dessutom motverkar det ambitionen att åstadkomma ett hållbart byggande. Så 
jobbar inte vi Moderater, vi ser till resultatet framför signalpolitiken. Här vill vi maximera 
klimatnyttan oavsett om det blir hyresrätter eller bostadsrätter. Nackalistan vill i vanlig 
ordning förhala arbetet genom att Kommunstyrelsen först ska utreda frågor som är Miljö- 
och Stadsbyggnadsnämndens ansvar och som nämnden nu arbetar med i detaljplanearbetet. 
Det är uppseendeväckande att Nackalistan i protokollsanteckning nu även försöker påstå 
att gång- och cykelbrofrågan drivs på deras inrådan. Det är ingenting annat än 
historieförfalskning. Redan i programhandlingen från 2017 fanns en gång och cykelbro 
som förbinder Henrikdsdalsbeget med Sickla med. När programmet antogs i januari 2028 
gjordes ett tilläggsyrkande om att starta arbetet med att utreda gång och cykelbron. 
Nackalistan instämde inte i tilläggsyrkandet om bron. Alliansen har hela tiden varit 
drivande i den frågan.  
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Vi Kristdemokrater anser att kommunen ska alltid sträva efter att vara klimatsmart i sitt 
arbete. Vi ska ägna oss åt insatser som inte bara är symboliska, utan som gör faktisk 
skillnad. Den här markanvisningstävlingen är ett utmärkt exempel på hur vi kan öppna 
möjligheter för framtida tekniker utan att glömma bort de behov människor har i vardagen. 
Stefan Hult lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
När Västra Sicklaön och Henriksdalsberget utvecklas är det viktigt att det också leder till 
ökad kommunal service, såsom bibliotek och andra sociala mötesplatser. Det är jättebra 
med ett klimatfokus i denna markanvisningstävling, men bebyggelsen bör även främja det 
som är Henriksdalsbergets kännetecken vad gäller god grannsamvaro, lättillgänglig lek och 
goda villkor för barn att växa upp i. Vi vill också skicka med att hundrastgården är viktig 
för området. Ytterligare medskick i processen framåt är att den antikvariska utredningen 
som gjorts kring Henriksdalsbergets kulturvärde måste tas hänsyn till och vara en 
utgångspunkt för utformningen av ett nytt bostadsområde. De nya bostadshusen ska 
förfina Henriksdalsbergets utseende och karaktärsdanande egenskaper och ge liv åt den 
ursprungliga arkitekturen. Även hur den nya bebyggelsen ska inverka i minsta möjliga mån 
på den utsikt som sedan Henriksdalsberget byggdes har präglat området behöver tas med i 
arbetet framåt. Socialdemokraterna yrkade på att upplåtelseformen ska vara hyresrätter då i 
princip hela Henriksdalberget har ombildats från just hyresrätter till bostadsrätter. Det är 
viktigt med blandade upplåtelseformer och Nacka behöver fler hyresrätter som folk har råd 
att bo i. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan ställde sig bakom oppositionens återremissyrkande i MSN 2022-11-16 om att 
låta den östra delen (Trolldalen) utgå ur detaljplanen, men att låta den västra delen (mellan 
huvudgatan och de befintliga husen) kvarstå. Det är denna mark som nu föreslås att 
bebyggas genom en markanvisningstävling. Som kompensation för exploateringen av den 
västra delen av Henriksdalsbacken föreslog Nackalistan att planerna på en gång och 
cykelbro mellan Henriksdalsberget och Sickla station skulle återupptas. En utredning av 
denna startade på vår inrådan. Det är bra att målsättningen är att ett inriktningsbeslut för 
gång och cykelbron tas senast sommaren 2024. Nackalistan menar att gång och cykelbron 
är viktig för att möjliggöra exploatering i området. Henriksdalsborna riskerar annars att få 
sitt närområde exploaterat utan ”plåster på såren” i form av förbättrad infrastruktur och 
närhet till butiker, service, spårvagn och tunnelbana i Sickla. Vi tycker att de frågor som vi 
lyfter i vår återremissyrkande är viktiga att utreda och vi hoppas att trots att man idag avslår 
vår återremiss ändå kommer att utreda de saker som vi föreslår. Nackalistan tycker att det 
är positivt att man gör en markanvisningstävling med klimatprofil, något som vi anser 
borde ha använts på andra platser tidigare. Däremot finns det stora utmaningar och det är 
viktigt att när man beslutar om markanvisningen också tar hänsyn till den påverkan man 
kommer att ha på området igenom t.ex. sprängningar. Under hela den tid som detaljplanen 
av området pågått så har Nackalistan tagit ställning emot exploatering av Trolldalen, 
grönområdet i planområdets östra del. Detta främst p g a grönområdets höga naturvärden 
och naturrekreativa värden, men även av andra orsaker t ex klimat, kulturmiljö, och trafik 
vilket även avspeglats i de ca 1650 inkomna mestadels negativa remissvaren ifrån samrådet, 
vars höga antal troligen är ett nytt rekord i sig. Vi tycker även framöver att ingen 
exploatering av östra delen bör göras. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Det är naturligtvis positivt med denna markanvisningstävling där klimatavtryck kommer 
vara urvalskriterium för markanvisningen. Det har varit en återkommande uppmaning från 
Vänsterpartiet i många år att ställa liknande klimatkrav i upphandlingar, markanvisningar 
och i andra beslut som ger höga klimat och miljöbelastningar. Det här beslutet eller 
liknande har det funnits majoritet för i fullmäktige i många år om alliansen lagt ett liknade 
förslag tidigare. Att det görs nu är en del av alliansens överenskommelse med miljöpartiet 
vilket har stora negativa konsekvenser på andra platser i Nacka, som att tex. sydvästra 
Plania blir utan 11 spelarplan, att det kanske skapas ett industriområde i Igelboda/Fisksätra 
på naturmark. Den marken är granne med ett naturreservat. För en tid sen motionerade 
Miljöpartiet om att anlägga buffertzoner runt naturreservat inte industriområden. I det 
berörda området har Vänsterpartiet tidigare sett positivt på att utveckla aktuell mark för 
bostäder som det är ont om i Nacka men vi har i hela processen varit starkt emot att bygga 
på andra sidan Henriksdalsbacken in i Trolldalenskogen och den orörda naturen. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Byggande är en stor källa till utsläpp samtidigt som nyckeln till omställning finns i städerna. 
Äntligen tas detta första viktiga steg mot mer hållbart byggande i Nacka där kommunen 
både bjuder in branschen att arbeta tillsammans men också utmanar till att komma med 
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nya lösningar. Förhoppningsvis kan det här projektet visa vägen och ge lärdomar både för 
Nacka men också ny kunskap kring klimatsmart byggande där nya lösningar testas. 
Bl.a. forskare och näringsliv pekar på politikens avgörande roll för omställning och det är 
också Miljöpartiets ingång: politiken behöver visa vägen, ställa krav och arbeta tillsammans 
med branschen, inte vänta på att lösningarna kommer därifrån av sig själv. Miljöpartiet ser 
det här som ett första - men ack så välkommet - steg mot hållbart byggande. Vi vill ju att 
allt byggande och alla projekt ser ut såhär, men det är glädjande att vi har med oss Alliansen 
på att äntligen testa det. Miljöpartiets inverkan på Nacka-politiken har medfört ett skifte i 
kommunens inriktning och det här projektet är ett konkret exempel på det, bl.a. då den nya 
klimatstrategiska enheten är högst delaktig i det här projektet, med ny kompetens och 
kunskap. Det som också är bra är att man i samband med projektet ska gå vidare med en 
gång- och cykelförbindelse till Sickla, något som behövs för att knyta ihop olika platser 
men också ge boende i denna del av Nacka närmare till tunnelbanan. Det här är ett centralt 
läge där närhet till stad och kommunikationer behöver tas med som perspektiv. Samtidigt 
är det fortsatt viktigt för oss i samband med byggande i Henriksdalsbacken att skogen 
Trolldalen kan skyddas, något som också var ett krav för oss och finns med i det gröna 
samverkansavtalet med M, C, L och KD. 
 

- - - - - 
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§  65 KFKS-2014-00891 

Projektavslut Flerbostadshus Sicklaön 202:9 vid Ektorp 
C 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9221, Flerbostadshus 
Sicklaön 202:9 vid Ektorp C. Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 

Nettoinvesteringar aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och natur- 
och trafiknämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektets syfte var att bebygga fastigheten Sicklaön 202:9 samt en liten del 
av den kommunägda fastigheten Sicklaön 40:14 med ett nytt flerbostadshus innehållande 
cirka 40–50 lägenheter. Planområdet är beläget i centrala Ektorp i anslutning till 
Ektorpsrondellen och angränsar till Ektorpsvägen i öster och Värmdövägen i söder. 
Detaljplanen vann laga kraft den 1 juli 2015. I bottenvåningen av bostadshuset skulle det 
beredas möjlighet för lokaler. Under mark skulle ett underjordiskt garage byggas.  

Stadsbyggnadsprojektet resulterade i 67 nya lägenheter, lokaler i bottenvåningen samt ett 
underjordiskt parkeringsgarage. Detaljplanens syfte och mål har uppnåtts. 

Stadsbyggnadsprojektets netto blev 0,7 miljoner kronor vilket utgjordes av -9,8 miljoner 
kronor i utgifter och 10,5 miljoner kronor i intäkter. Utgifterna avsåg planarbete och 
gatuutbyggnad och intäkterna utgjordes huvudsakligen av ersättning för planarbetet och 
gatuutbyggnaden. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 januari 2024 

Bilaga 1. Ärendeöversikt 

Bilaga 2. Slutrapport 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Stefan Hult lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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Socialdemokraterna noterar att det i slutrapporten står att trots att man i 
exploateringsavtalet hade avtalat om att vite utgår om inte minst 40 % av lägenheterna 
utgör hyresrätter hade kommunen ändå inte möjlighet att utkräva vitet. Vi utgår från att 
eventuella framtida vitesklausuler, mot bakgrund av erfarenheterna i aktuellt ärende, 
formuleras på ett sådant sätt att de går att använda på avsett vis. Det är mycket angeläget 
att kommunen intensifierar sitt arbete med att försöka nå det uppsatta målet för andelen 
hyresrätter i nyproduktion. Om vi fortsätter att konsekvent ligga under detta mål över tid 
blir Moderaternas löfte om en tredjedel hyresrätter i nyproduktion bara tomma ord. Att få 
till fler hyresrätter är viktigt inte minst för att såväl de företag som är verksamma i Nacka 
som kommunen själv ska kunna hitta personal med rätt kompetens. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är bra att man höll budget i projektet, detta eftersom intäkter och 
utgifter ökade lika mycket. Vi anser det dock viktigt att noggrant analysera de 
kostnadsökningar som skedde och lära av dem i framtiden, är det något som vi i andra 
projekt kan ta höjd för redan när budget tilldelas. Vi tycker att det är tråkigt att 
hållbarhetsmålet, att uppnå bättre resultat än Boverkets byggregler inom tre olika områden: 
energi, innemiljö och materialkemikalier bortprioriterades. Detta skulle göras genom att 
certifiera byggnaden, vilket dock inte ansågs vara möjligt då fastighetsägaren ägde den mark 
som skulle bebyggas. Om det inte var möjligt borde det redan i utbyggnads PM:et varit 
klart att detta inte kunde genomföras. Nackalistan tycker att det är tråkigt att det inte blev 
minst 40 % av lägenheterna som utgörs av hyresrätter. Trots att man i exploateringsavtalet 
hade avtalat om att vite utgår om detta så genomfördes det ej. Det är viktigt att om man i 
framtiden använder sig av liknande vitesklausuler så måste formuleringarna vara sådana att 
det också kan utgå vite om kraven inte uppfylls. 
 

- - - - - 
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§  66 KFKS-2024-00121 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt Studentbostäder 
i Alphyddan   

Beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 99922800, 

Studentbostäder Alphyddan. Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 

2. Nettoinvesteringar aktiveras på respektive verksamhet hos Kommunstyrelsen och 
Natur- och trafiknämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet Studentbostäder Alphyddans syfte var att skapa förutsättningar för 
cirka 230 nya student- och ungdomslägenheter med rimliga hyresnivåer belägna längs med 
Alphyddevägen i Alphyddan. Projektområdet avgränsas i norr av Värmdöleden och i söder 
av Värmdövägen. Detaljplanen för projektområdet vann laga kraft 12 april 2016.  

Stadsbyggnadsprojektet resulterade i ett punkthus på 16 våningar och två lamellhus på 10 
respektive 13 våningar med tillhörande bil- och cykelparkering. Totalt byggdes 206 
hyreslägenheter i varierande storlek. En befintlig gångväg till fotbollsplanen och lekplatsen 
har rustats upp. I samband med genomförandet av stadsbyggnadsprojektet har 
Alphyddevägen försetts med 120 meter nyanlagd trottoar. För att möta behovet av p-
platser i området har 8 permanenta och 20 tillfälliga parkeringsplatser anlagds längs 
Svindersviksvägen.  

Projektets netto blev cirka -5 miljoner kronor. Inklusive övriga kalkylposter som generas 
av, men ej budgeterats i, stadsbyggandsprojektet blir resultatet ett positivt netto om cirka 
18,5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 6 februari 2024 

Bilaga 1. Ärendeöversikt 

Bilaga 2. Slutrapport 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Tack vare målmedvetet arbete från moderat sida har vi fått 200 studentlägenheter centralt i 
Nacka. Gestaltningen har blivit bra, de nya husen passar in i området och man har varit 
mycket varsam med naturen. Det är tvärtemot vad Nackalistan påstod under 
detaljplanearbetet. Då var det högljudda protester mot att bebygga ”den enda lilla 
naturbiten som finns kvar i Nacka”. Nackalistan och Sverigedemokraterna röstade emot 
studentbostäderna. Idag verkar Nackalistan tycka att det blev bra, i alla fall av deras 
protokollsanteckning att döma. Det är ett exempel av många på att man ska ta Nackalistans 
skrämselpropaganda med en rejäl nypa salt, även i andra projekt som är aktuella idag. 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
Det är mycket positivt att det nu tillkommit nya studentlägenheter, något som det är stor 
brist på i Nacka och i Stockholmsregionen som helhet. Detta projekt har under processens 
gång omarbetats flera gånger och efter att bl.a. många närboende framfört synpunkter, lett 
till att omtyckta grönytor bevarats. Sammantaget tycker Centerpartiet att det här är ett 
mycket lyckat infillprojekt. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att samtliga projektmål och hållbarhets mål 
uppnåddes i projektet. Vi delar projektets slutsatser och förslag på förbättringar, att det är 
viktigt att upprätta en kommunikationsplan för att skapa dialog med de boende i syfte att 
förankra och förklara förslaget för sakägarna samt bra att de tillkommande husen anpassats 
till omgivande höghus. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det här var det första projektet i Nacka där markanvisningen hade krav på 
omhändertagande av dagvatten inom egen fastighet, en fråga Miljöpartiet då hade drivit 
länge. Nu är det här som tur var standard och har lett till färre att mängden föroreningar 
från exploateringsområden inte ökar, något som är särskilt viktigt även i Sickla, med mycket 
hårdgjorda ytor. Vi hade andra medskick som tyvärr inte hörsammades i samband med 
detta projekt kring utvecklade cykelstråk samt samordning av parkeringsplatser utanför 
detaljplanen i mobilitetshus. Det här är dock aspekter som mer och mer finns med i dagens 
stadsplanering, så även här tas steg framåt, även om vi kan konstatera att Miljöpartiet även 
här var steget före. 
 

- - - - - 
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§  67 KFKS-2023-01109 

Planbesked för fastigheterna Hasseludden 1:78, 1:80 och 
1:87, Hamndalsvägen i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att det är lämpligt att pröva förslaget i en planprocess. 

Planarbetet bedöms kunna inledas i kvartal 1 2025. Beslut att anta planförslaget bedöms 
kunna fattas i kvartal 3 2027. Denna bedömning är preliminär och beroende av framtida 
prioriteringar av planläggning. Detaljplanen avses att antas av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 

Röd markering motsvarar planbeskedets omfattning och läge i kommunen. 

Sammanfattning av ärendet 
En ansökan om att påbörja arbete med ny detaljplan har inkommit för del av rubricerade 
fastigheter för att möjliggöra utveckling av nya volymer för boende och hotell samt 
konferens, spa och restauration om cirka 40–50 sviter/hotellrum. Området utgörs idag 
främst av hällmarksskog och är topografiskt varierat med en höjdskillnad som uppgår till 
cirka 30 meter. Inom området finns tre bostäder som ursprungligen uppfördes som 
personalbostäder. Den södra delen av området utgörs av en asfalterad parkering. Sökanden 
har för avsikt att riva de tre bostäderna för att uppföra nya byggnader om 1–4 våningar 
delvis i suterräng. Total bruttoarea för den föreslagna bebyggelsen uppgår till cirka 8000 
kvadratmeter. 

Sammantaget är bedömningen att förslaget är lämpligt att pröva i en planprocess. De fem 
villaenheterna bedöms dock inte lämpliga att pröva, den rika vegetationen i 
sluttningszonerna är viktig att bevara för områdets karaktär samt för att minska 
bebyggelsens visuella intryck i landskapsbilden och påverkan på riksintresset för 
kulturmiljövård.  

Förslaget överensstämmer i huvudsak med intentionerna i kommunens översiktsplan från 
2018. Den föreslagna exploateringen utgör ett komplement till det befintliga Yasuragi som 
kan stärka den befintliga verksamheten. Bebyggelseförslaget kan prövas med användningen 
hotell och konferens samtidigt som värdefull natur i omgivningen kan skyddas. 
Översiktsplanen ger inte stöd för bostäder i området, varför bostadsanvändning inte anses 
lämpligt att pröva i en planprocess. 

Den tänkta bebyggelsens påverkan på riksintresset, kulturmiljön och naturvärden behöver 
utredas vidare i planarbetet. Vyer från farleden behöver särskilt studeras. Placering och 
utformning av volymer samt gestaltning är viktigt för att den nya bebyggelsen ska passa in 
på platsen och förhålla sig till sin omgivning. Naturvärdena i skogen behöver beaktas då 
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delar av området är utpekat som nyckelbiotop av Skogsstyrelsen med rikligt med grova träd 
och värdefull lägre fauna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 5 februari 2024 

Bilaga 1. Sökandes ansökan den 15 november 2023 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till utsänt förslag från stadsutvecklingsutskottet.  

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till utsänt förslag med följande tillägg; 
"Att kommunstyrelsen uppmanar att det under planarbetet särskilt utreds och redovisas 
hur parkeringsmöjligheterna för verksamheten skall lösas.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott, dels det av Mikael Carlsson framställda 
tilläggsyrkandet.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget från stadsutvecklingsutskottet mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget.  

Därefter ställde ordföranden det av Mikael Carlsson framställda tilläggsyrkandet mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att avslå detta.  

Protokollsanteckning 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Viktigt att ha med sig i processen framåt är att titta på påverkan för hela området, inte 
minst vad gäller naturen men också trafiksituationen. Gällande trafiksituationen tycker vi 
det var bra att detta lyftes fram i handlingarna under konsekvenser för barn. Just 
trafiksituationen kopplat till konsekvenser för barn är viktigt att fortsatt titta på och 
utveckla.  
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är viktigt att man i samband med planläggningen noga utreder 
hur man kan placera parkeringsytor så att de gör så lite påverkan på naturmiljön som 
möjligt. Vi tycker också att det är viktigt att man i planarbetet tar stor hänsyn till den natur 
som finns i området. Nackalistan vill också lyfta behovet av en större trafiköversyn i hela 
Boo, trafik som ska till Hamndalsvägen passerar till stor del Myrsjöskolan som redan idag 
är hårt belastad och där många elever tar sig över vägen till och från skolan. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet motsätter sig inte planbeskedet och inväntar svar från detaljplanearbetet med 
hur exploateringen mer i detalj kan gestalta sig och undvika att påverka förutsättningarna 
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för naturen negativt. Vänsterpartiet ser generellt sett negativt på att exploatera mer av den 
orörda marken i Nacka, det är redan ett för stort intrång i livsvillkoren för alla andra arter 
än människan som görs i Nacka och resten av Sverige. I det här fallet med en exploatering 
som kompletterar Hasseludden Yasuragi, som ianspråktar i ju och för sig orörd mark är det 
ändå rimligt att prova en plan, då marken ligger i direkt anslutning till befintliga byggnader. 
Förlust av nyckelbiotopmark är negativt men då den ligger precis intill det existerande 
byggnaderna är det svårt att undvika. Det kan i bästa fall kompenseras för genom att 
detaljplanen för ett P-garage, söder om nyckelbiotopen kan göras mindre än det är tillåtet 
för idag. Även att Skarpö blivit ett naturreservat kompenserar för intrånget som 
planbeskedet öppnar upp för. 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet är positivt inställda till en utveckling av området som föreslås, med fokus på 
redan ianspråktagen och hårdgjord mark. Vi instämde inte i Nackalistans yrkande om att 
säkerställa parkeringsmöjligheter då vi hellre ser en utveckling av kollektivtrafik här. 
Området kan idag nås både med buss och båt. 
 

- - - - - 
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§  68 KFKS-2023-01012 

Framtagande av Trygghetspunkter 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enligt följande. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att nedan angivna platser iordningsställs som 
trygghetspunkter på det sätt som redovisas i tjänsteskrivelse den 8 februari 2024. 

* Nacka stadshus (Sicklaön) 

* Kulturhuset Dieselverkstaden (Sicklaön) 

* Myrsjö sporthall och Myrsjöskolan (Boo) 

* Fisksätra sporthall och kommande multihallen (Saltsjöbaden) 

* Sigfridsborgs sporthall och Sigfridsborgsskolan (Älta) 

2. Kommunstyrelsen beslutar vidare att kommunens sex bibliotek kvarstår som 
informationspunkter och att dessa lokaler även kan aktiveras som trygghetspunkt om 
behov uppstår. 

3. Stadsdirektören ges i uppdrag att ta fram rutin för aktivering och drift av 
trygghetspunkterna.  

4. Kommunstyrelsen noterar att detta är en initial ambitionsnivå för trygghetspunkter som 
efterhand kan behöva utvecklas. 
 
5. Kommunstyrelsen beslutar att samverkan kring trygghetspunkterna i möjligaste mån ska  
ske med fastighetsägare och lokalt näringsliv, samt att informationsdelning på och kring  
trygghetspunkter ska samordnas med andra samhällsviktiga myndigheter, exempelvis  
polisen och primärvården. 

Sammanfattning av ärendet 
Vid en samhällsstörning kan kommunen komma att behöva öppna en eller flera platser dit 
invånarna kan ta sig för att få information om vad som hänt, värma sig, nyttja toalett, 
värma ett mål mat och så vidare. Även övernattning kan i större krissituationer vara 
aktuellt. Syftet med trygghetspunkten skiftar beroende på samhällsstörning men gemensamt 
är att den snabbt öppnas upp och att de som har behov vet vart det kan vända sig och vad 
de kan få stöd med. Det är inom kommunens geografiska områdesansvar upprättande och 
drift av trygghetspunkter sker. 
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Ledningsstaben har i en förstudie tittat på kommunens behov av att införa 
trygghetspunkter samt tagit fram förslag för vilka lokaler som kan vara lämpliga att utse. 
Utifrån det arbete som gjorts är bedömningen att trygghetspunkterna ska vara utspridda 
över hela kommunens geografiska område. Detta ger flexibilitet, så att aktiveringen av en 
trygghetspunkt kan anpassas efter vilken plats som berörs. Baserat på invånarantalet per 
kommundel, föreslås att det i ett första skede etableras en trygghetspunkt per kommundel, 
med undantag för Sicklaön där det kan vara lämpligt att ha två, med hänsyn till både antalet 
invånare och det centrala läget. Om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med denna 
tjänsteskrivelse, kommer förslag att tas fram för hur aktivering och driften av 
trygghetspunkterna ska organiseras samt hur de utsedda platserna mest ändamålsenligt ska 
utrustas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2024-02-13 

Bilaga 1: Förstudie - Trygghetspunkter i Nacka 

Bilaga 2: Rapport 2021:24 Trygghetspunkter (Länsstyrelsen) 

Bilaga 3: Inspiration och exempel från andra kommuner 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Mikael Carlsson 
(NL), Gunilla Grudevall-Steen (L), Desha Svenneborg (MP) och Johanna Kvist (S), bifall 
till det utsända förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag 

Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Det är välbehövligt att trygghetspunkterna nu blir verklighet. Erfarenheterna från kriget i 
Ukraina understryker betydelsen av ett fungerande civilsamhälle när vi utsätts för 
prövningar. Trygghetspunkter fungerar både som ett stöd till den som behöver hjälp med 
det mest basala, som ett komplement till den hemberedskap vi alla måste upprätthålla. Men 
de utgör också en viktig del i arbetet med att mobilisera krafter för att möta utmaningar, 
vare sig de är naturliga eller antagonistiska. För att samhället ska fungera måste alla kunna 
bidra med hjälp där den behövs, och samordning är därför vitalt. Att etablera dessa 
trygghetspunkter och göra dem kända för Nackaborna är därför ett välkommet steg. Det är 
därför också viktigt att inte bara kommunen och medborgarna är involverade i detta, utan 
även näringsliv och andra organisationer. Detta ville vi understryka med vårt 
ändringsyrkande. Att andra myndigheter, med andra ansvarsområden, ska vara införstådda 
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med vad vi gör är så klart viktigt, men vi ska inte luras att tro att bara för att något formellt 
är någon annans ansvar, så kommer det automatiskt att fungera. Hellre då att vi har en 
redundant och flexibel kapacitet att hantera problem. Vi ser fram emot att 
trygghetspunkterna i framtiden kan bli fler och få en större kapacitet. 
 

- - - - - 
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§  69 KFKS-2024-00029 

SCB Medborgarundersökning 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Statistiska centralbyrån (SCB) genomför årligen en medborgarundersökning för de 
kommuner som vill delta. I undersökningen 2023 har 162 kommuner deltagit. Det är en 
attitydundersökning som ger en bild av vad medborgarna tycker om sin kommun och dess 
verksamheter. Från och med 2021 har undersökningen fått en ny form. Frågorna har 
omarbetats i SCB-enkäten och svaren redovisas nu i andelar (procentsatser), vilket gör att 
medborgarundersökningarna från 2021 och framåt inte kan jämföras rakt av med tidigare 
års undersökningar. Enkäten har skickats till ett slumpmässigt urval på 1 614 Nackabor i 
åldrarna 18 år och äldre, varav 555 (35 procent) har svarat. 

Nacka kommun har bättre resultat än rikssnittet på 70,3 procent av frågorna. I frågorna om 
kommunen som helhet hamnar Nacka bland de 10 procent bästa kommunerna på samtliga 
frågor. Resultatet visar att 97,8 procent av de som svarar tycker att kommunen är en 
mycket eller ganska bra plats att leva och bo på. 80,0 procent kan rekommendera andra 
som inte bor i Nacka att flytta till kommunen. 89,0 procent tycker att kommunen sköter 
sina verksamheter på ett mycket bra eller ganska bra sätt. Enbart 28,9 procent tycker att 
man har mycket eller ganska stora möjligheter till insyn och inflytande över kommunens 
beslut och verksamheter. Det låga resultatet följer tidigare års svarsmönster (inom Nöjd-
inflytande-Index) men ligger högre än rikssnittet. Nacka kommun har dessutom valt att 
lägga till 10 tilläggsfrågor, bland annat om företagsklimatet i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 februari 2024 

Bilaga 1.Medborgarundersökningen 2023  

Bilaga 2 Medborgarundersökningens andelstabeller 2023 Nacka 

Bilaga 3 Andelstabeller tilläggsfrågor 2023 Nacka  

Bilaga 4 Teknisk rapport medborgarundersökningen 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag 
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Protokollsanteckning 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet från Moderaterna:  
Undersökningen visar att Nackaborna tillhör de mest nöjda i landet både med kommunen 
som helhet, med servicen och med sina möjligheter att påverka. 97,8 procent anser att 
Nacka är en bra kommun att bo och leva i (rikssnitt 91,8) och 89 procent tycker att 
kommunen sköter verksamheter bra (rikssnitt 79). 80 procent kan rekommendera någon att 
flytta hit (rikssnitt 62). Vi ser att nöjdheten med skolan och förskolan och skötseln av 
naturen och allmänna platser är mycket högt i Nacka, vilket vi är glada för. Det ligger ett 
målmedvetet och långsiktigt arbete bakom detta, från såväl politik som medarbetare. Att 
öka tillgången till laddstolpar i kommunen är högprioriterat för oss och vi ser nu också 
väsentligt nöjdare invånare. Inom några områden sjunker våra invånares nöjdhet, t ex när 
det gäller snöröjning, kollektivtrafiken (som ju är Regionens ansvar) och möjligheten att ha 
ett arbete inom rimligt avstånd från hemmet. Här krävs ökade ansträngningar! En fråga 
som oroar generellt är det låga förtroendet för politiker i hela landet och hur våra invånare 
ser på sina möjligheter till inflytande och kontakt med kommunens tjänstemän och 
politiker. I Nacka har 50% förtroende för kommunpolitikerna (rikssnitt 38,5%), vilket är 
bland de högsta resultaten i landet men ändå för lågt. Här finns mer att göra för att stärka 
förtroendet. Det handlar om både grundläggande demokratiska aspekter och 
förutsättningar för att skapa ett tryggt samhälle som bygger på tillit – det samhälle vi vill att 
Nacka ska vara. Den stora Framtidsdialogen som startat nu i dagarna är ett bra avstamp för 
dialog och delaktighet och som vi har som ambition ska leda till en samsyn om hur vi vill 
utveckla vår kommun och bidra till ökad förståelse för andras åsikter, viktiga aspekter för 
en välfungerande demokrati. På samma sätt kommer dialogen om ny Översiktsplan i höst 
att vara en bra arena för dialog och påverkan. 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
Ingen statistik är bättre än de frågor den ställer och de metoder den sammanställs med. I 
många delar är resultaten av denna undersökning goda medan andra har 
förbättringspotential. Det är dock svårt att dra några långgående slutsatser med anledning 
av den låga svarsfrekvensen (555 pers). En attitydundersökning ger självfallet inte heller 
inte hela bilden av ”hur bra” Nacka är inom områdena och för att kunna dra fler slutsatser 
bör vi komplettera med annan uppföljning/utvärdering för att ge en helhetsbild av olika 
verksamheters kvalitet. Det kommer vi Kristdemokrater driva på nämndnivå. Vi 
Kristdemokrater ser positivt på projektet med Framtidsdialogen 
(https://www.nacka.se/underwebbar/framtidsdialog-nacka/om-framtidsdialogen/) som 
nyligen startat samt den dialog som i höst kommer i samband med en ny Översiktsplan. 
Medborgarnas åsikter ska vi vara lyhörda inför och ständigt finna nya lösningar för att 
kanalisera! 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
De områden där Nacka backar i årets medborgarundersökning gäller bland annat den 
offentliga miljön, klimat- och miljöarbetet, bemötande och i förtroendefrågor. Nacka 
backar med över 10 procentenheter vad gäller snöröjning av gator och vägar, vilket är 
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något kommunen kan behöva se över till nästa säsong. Vad gäller kommunens arbete för 
att minska sin egen miljö- och klimatpåverkan i sina verksamheter syns också en 
försämring i nackabornas uppfattning, en minskning från 67,5 till 55,0% vilket är hela 12,5 
procentenheters skillnad, till det sämre. Kommunens information om vad man kan göra för 
att minska sin miljö- och klimatpåverkan har visserligen ökat, vilket är bra, men kunde vara 
betydligt högre/bättre. Den ligger nu på 53,4%, som ska jämföras med riket där siffran 
ligger på 58,7 %. Bemötande, information och inflytande är områden där Nacka ser ut att 
backa sig in i framtiden. Uppfattningen av bemötande från både politiker och tjänstemän 
vid senaste kontakten har försämrats ganska markant, och ligger under rikssnittet. 
Upplevelsen av att det finns en transparens i hur politiska beslut fattas i kommunen är 
fortsatt lågt, och backar jämfört med föregående mätning. Förtroende för politiker är också 
något där utvecklingen inte går åt rätt håll.  Bara 27,2 % av de tillfrågade upplever att 
kommunens politiker är lyhörda till invånarnas tankar och idéer kring kommunen och dess 
verksamheter, en minskning med drygt fyra procentenheter. Upplevelsen av transparensen 
för politiska beslut backar också bland nackaborna med ett par procentenheter. Visserligen 
ligger de flesta kommunerna lågt på flera av de områden som nämns här, men i en 
kommun med stora resurser som Nacka, och en kommun som vill vara bäst på att vara 
kommun, bör det göras mycket mer för att öka kommuninvånarnas möjlighet till insyn och 
inflytande. Att kunna ha insyn i vilka beslut som fattas och hur är väldigt viktigt för den 
demokratiska organets legitimitet. Detta är något som kommunens Val- och 
demokratinämnd skulle kunna arbeta med om man tar demokratiaspekten på allvar. Särskilt 
alarmerande är att endast 31,6% av de intervjuade upplever att politiska beslut som fattas i 
kommunen är genomtänkta och genomarbetade, jämfört med 36,6% 2022. Det här kan 
förstås tolkas på olika sätt, men skulle kunna ge en fingervisning om att det pågående 
stadsbygget inte är särskilt uppskattat av nackaborna. Det är också bekymmersamt med den 
låga svarsfrekvensen och att den har fallit de senaste åren. För att dessa siffror ska ha 
någon relevans med ett så stort bortfall så kan man behöva göra bortfallsanalyser. 
Nackalistan är medveten om att siffrorna måste tas med en nypa salt, och framförallt att 
små skillnader mellan åren kan bero på slumpen. Men undersökningen ger ändå en 
fingervisning om medborgarnas attityder, och vi anser att de signaler som undersökningens 
resultat ger oss politiker behöver tas på största allvar. 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är medvetna om att denna undersökning endast ger en begränsad bild av hur 
nöjda medborgarna är i olika frågor inom kommunens ansvarsområde och att 
undersökningen kan kompletteras med fler inspel från invånare tex genom 
medborgardialoger. Medborgarundersökningen är dock en viktig indikator och bör vägleda 
både politiken och tjänstemännen i utvecklingen av Nacka kommun. Årets 
medborgarundersökning pekar bland annat på att tex nöjdheten med grundskola och 
förskola backar -3,3 respektive - 2,9 procentenheter. Nacka visar på bättre resultat än riket 
på alla områden förutom kommunal vuxenutbildning och verksamheter för personer med 
funktionsnedsättning. Vänsterpartiet anser tex att dessa frågor kan lyftas i andra 
sammanhang och att de ”kundundersökningar” som genomförs i dessa verksamheter är 
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bristfälliga och skulle behöva kompletteras med mer omfattande frågeställningar. När det 
kommer till området jämlikhet och integration ser Vänsterpartiet med stor oro på att 
området backar med -3,0 procentenheter jämfört med 2022. Dessutom är det frågan om 
hur Nackaborna upplever att kommunen arbetar aktivt för att förbättra toleransen för 
människors olikheter som sjunker mest. Vänsterpartiet menar att det är en tydlig koppling 
till hur samhällsklimatet generellt har utvecklats idag. Förslag från Tidö-regeringen om att 
visitationszoner ska införas i vissa områden, angiverilagar och asylsökande ska inte få bo 
ute i samhället. Rättigheter som tidigare varit självklara för alla människor villkoras idag till 
nationalitet, härkomst och individens produktion. Det görs skillnad på människor och 
Nacka är inget undantag. Vänsterpartiet tror även att år av marknadslösningar och 
privatiseringar har splittrat på människor och gjort Sverige otryggt. Vänsterpartiet tror på 
ett öppet samhälle där alla oavsett hudfärg, religiös åskådning, etnicitet eller sexuell läggning 
har samma rättigheter och skyldigheter. Vi tror på ett samhälle där alla är välkomna, där alla 
får vara med och där alla känner sig delaktiga. För att öka toleransen i samhället och för att 
Nackaborna ska uppleva att kommunen aktivt arbetar med att förbättra toleransen för 
människors olikheter krävs det bland annat att vi som är förtroendevalda aktivt inte bidrar 
till att öka intoleransen för människor olikheter. 
 

- - - - - 
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§  70 KFKS-2023-00308 

Tillbyggnad av gymnasieskola Campus Sickla 
Yttrande till Förvaltningsrätten i Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 
21 februari 2024. 

Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hen i sitt ställe sätter, att föra 
kommunens talan vid Förvaltningsrätten i Stockholm i mål nr 3202-24 om 
upphandlingsskadeavgift. Fullmakten gäller även rätt att föra talan i högre instans.  

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Konkurrensverket har hos Förvaltningsrätten i Stockholm ansökt och begärt att Nacka 
kommun betalar tre miljoner kronor i upphandlingsskadeavgift med anledning av det 
lokalhyresavtal som kommunen i februari 2023 tecknat med Sickla Industrifastigheter KB 
(Atrium Ljungberg) för den kommunala gymnasieskolan YBC:s verksamhet. Enligt 
Konkurrensverket utgör avtalet en otillåten direktupphandling. Mot bakgrund av 
domstolens föreläggande yttrar sig kommunen nu över ansökan. Yttrandet ska ges in till 
domstolen senast den 5 mars 2024.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 

Bilaga 1 Konkurrensverkets ansökan till Förvaltningsrätten i Stockholm 

Bilaga 2 Förslag till yttrande  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget  
från Juridik- och kanslistaben och Fastighetsenheten, och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

- - - - - 
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§  71 KFKS-2024-00170 

Revisionsrapport och revisionsskrivelse 13/2023 - 
Granskning av auktorisation av anordnare i 
kundvalssystemet. 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande över revisionsskrivelse 13/2023 i enlighet med bilaga 3 till 
tjänsteskrivelse den 20 februari 2024.  

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges revisorer har gett EY i uppdrag att granska auktorisationen av 
anordnare i kundvalssystemet. Syftet med revisorernas granskning är att bedöma om 
berörda nämnder har en ändamålsenlig auktorisationsprocess och intern kontroll som 
säkerställer att kunder får avsedda tjänster med tillräcklig kvalitet. Syftet är även att ge svar 
på vilka riskbedömningar som görs om välfärdsbrott samt om förebyggande och 
upptäckande kontroller är ändamålsenliga. Kommunstyrelsen omfattas inte av 
granskningen men då konkurrensneutralitet är av stor betydelse rekommenderas 
kommunstyrelsen att utveckla innebörden for att säkerställa att kundvalsmodellens 
konkurrensneutralitet går att validera.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 20 februari 2024 

1. Revisionsskrivelse  

2. Revisionsrapport 

3. Stadsledningskontorets förslag till yttrande  

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson 
(NL) och Desha Svenneborg (MP), bifall till eget förslag till yttrande som framgår av bilaga 
till protokollet (se bilaga 1 till protokollet).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, dels det av Tomas Ottosson framställda egna förslaget till 
yttrande (se bilaga 1 till protokollet).  
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Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat att bifalla det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
Detta är en viktig granskning av auktorisation av anordnare i kundvalet. Revisorerna lämnar 
ett antal rekommendationer för att ytterligare stärka den interna kontrollen. De lyfter att 
det finns särskilt behov för socialnämnden och äldrenämnden att utveckla uppföljningen 
och kontrollen av anordnare. Det lyfts också fram att det saknas systematik över tid i 
uppföljningen vilket innebär risk att anordnare inte följs upp ordentligt och brister därmed 
inte definieras. Antalet enskilda utförare och privata anordnare ökar i den offentligt 
finansierade välfärden. Utvecklingen ställer ökade krav när det gäller upphandling men 
också på att kommunerna på ett systematiskt sätt har kontinuerlig uppföljning. Det är 
viktigt att ha ett system för snabba och kraftfulla sanktioner i syfte att undvika 
avauktorisation, men också för att förhindra att oseriösa vårdföretag etablerar sig i Nacka. 
Det är också viktigt att vi som kommun tidigt markerar och sätter villkoren redan i 
samband med auktorisation. Nacka kommun har haft verksamma företag inom 
äldreomsorgen som har bedrivit omfattande fusk, så allvarligt att äldrenämnden beslutat att 
avauktorisera dessa. Dessa företag ska inte kunna få verka i Nacka eller någon annan 
kommun och det enda sättet att förebygga detta är genom ett tydligt och strukturerat 
kvalitets- och uppföljningsarbete så att vi omedelbart kan agera. Vi ser också allvarligt på 
det som rapporten tar upp kring att socialnämnden, utbildningsnämnden och 
äldrenämnden inte genomför tillräckliga riskbedömningar i frågan om välfärdsbrott. Särskilt 
allvarligt är att det saknas specifika kontroller for att upptäcka valfärdsbrottslighet. 
Socialnämnden, utbildningsnämnden och äldrenämnden rekommenderas att ta fram en 
tydlig ansvarsfördelning för kontroll och uppföljning kopplat till risk för välfärdsbrott, samt 
att personalen får relevant utbildning så att kompetensen kring att upptäcka välfärdsbrott 
säkerställs. Detta är viktiga rekommendationer som vi socialdemokrater hoppas kommer 
efterföljas. 

- - - - - 
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§  72 KFKS-2024-00183 

Remiss -  Betänkandet För barn och unga i samhällsvård 
(SOU 2023:66) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 
I SOU 2023:66 föreslås ändringar i olika lagar och förordningar. Cirka 130 förslag inom 
områdena nationell styrning och uppföljning av samhällsvården, socialnämndens ansvar för 
en stärkt vårdkedja, stärkt kvalitet i familjehemsvård, stärkt kvalitet i HVB och stödboende, 
tillgång till jämliks hälso- och sjukvård och tandvård, en väl fungerande skolgång samt 
område fortsatt stöd efter 18 års ålder och stöd efter samhällsvård. Utredningen föreslår 
också en ny lag och en ny förordning om register över familjehem för barn och unga samt 
ändringar i lagen (2017:209) om hälsoundersökningar av barn och unga som vårdas utanför 
det egna hemmet. 

I förslaget till yttrande lämnar Nacka kommun synpunkter på följande förslag i 
utredningen: 

1) Beslut om tillstånd som familjehem får överklagas  

Utredningen föreslår att krav på tillstånd att vara familjehem införs i socialtjänstlagen (SoL) 
samt att tillståndsbeslutet får överklagas av familjehemmen. Som skäl framförs bland annat 
att det kan få stora konsekvenser för barn när familjehem och socialnämnd inte är överens 
om bedömningen. Utredningen tar även upp att tillstånd vid en domstolsprövning skulle 
kunna visa sig vara överklagbart enligt bestämmelserna i 41 § FL om särskilda regler för 
överklagande även om bestämmelser inte införs i SoL. Dom framför även vikten av att 
avslag att bli familjehem ska grunda sig på en likvärdig och rättssäker bedömning. 

2) Uppgiftslämnande till registret 

Utredningen föreslår att de familjer som getts tillstånd av en socialnämnd ska samlas i ett 
register som Inspektionen för vård och omsorg (IVO) förvaltar. Socialnämnden utreder 
och ger familjehemmet tillstånd och därefter rapporteras familjen till IVO:s register. I 
utredningen, Förslag till förordning (0000:000) om register över familjehem för barn och 
unga 3 § står att Socialnämnden löpande ska lämna uppgifter till IVO när tillståndet är 
klart. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 23 februari 2024 

1. Utdrag ur betänkandet För barn och unga i samhällsvård - Sammanfattning och 
författningsförslag 

2. Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde den 20 februari 2024.    

3. Synpunkter från socialnämnden.  

4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade på bordläggning av ärendet till kommunstyrelsens nästkommande 
sammanträde.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat att bordlägga ärendet till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde.  

 

- - - - - 
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§  73 KFKS-2023-01001 

Remiss - Marin strategi För Nordsjön och östersjön 
2024-2029: Samråd om bedömning av miljötillstånd och 
socioekonomisk analys 
Yttrande till Havs- och vattenmyndigheten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta juridik- och kanslistabens yttrande enligt bilaga 4 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 7 februari 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Den föreslagna uppdateringen av föreskrifterna berör inte de miljökvalitetsnormer i bilaga 
2 som kan uppnå att god miljöstatus kan nås. De föreslagna ändringarna handlar främst om 
att uppdatera föreskrifternas bilaga 1 om vad som kännetecknar god miljöstatus. Det i sin 
tur är grunden för hur miljötillståndet av svenska vatten ska bedömas. 

Förslaget har inga mätbara ekonomiska konsekvenser och små effekter för enskilda 
kommuner. Ändringarna underlättar främst det nationella genomförandet av 
havsmiljödirektivet. Det underlättar även den nationella havsmiljöövervakningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 7 februari 2024  

Bilaga 1. Remiss om Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 2024:XX om 
ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter HVMFS 2012:18 

Bilaga 2. Konsekvensutredning Havs- och vattenmyndighetens förslag om ändringar i 
Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter 2012:18 (HVMFS 2012:18) 

Bilaga 3. Synpunkter MSN  

Bilaga 4. Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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§  74 KFKS-2023-01003 

Remiss - Samråd om bedömning av miljötillstånd och 
socioekonomisk analys 
Yttrande till Havs- och vattenmyndigheten 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 1 enligt 
tjänsteskrivelsen daterad den 7 februari 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Havs- och vattenmyndigheten gör vart sjätte år en uppdaterad bedömning av havsmiljöns 
status enligt havsmiljöförordningen (2010:1341), som genomför EU:s havsmiljödirektiv 
(2008/56/EG). Bedömningen omfattar de svenska marina områdena Östersjön och 
Nordsjön. Bedömningen ska syfta till att ge en allsidig bild av havsmiljöns tillstånd och 
bland annat ligga till grund för framtagande av miljökvalitetsnormer i föreskrifterna 
HVMFS 2012:18.   

Samrådet för bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys pågår mellan 16 
oktober 2023 och 1 mars 2024.  

Havs- och vattenmyndigheten önskar synpunkter på bedömningen avseende faktafel, 
metoder, data, bedömning, slutsatser samt tekniska synpunkter på rapportens upplägg och 
utförande. Havs- och vattenmyndigheten önskar även svar på remissinstansens 
huvudsakliga synpunkter och inställning till rapporten som helhet, till exempel om 
innehållet i huvudsak tillstyrks eller avstyrks.  

Nacka kommun har beviljats anstånd med att inge synpunkter till senast den 6 mars 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 7 februari 2024  

Bilaga 1. Förslag till yttrande  

Bilaga 2. Marin strategi för Nordsjön och Östersjön 2024–2029: Samråd om   

              miljöbedömning av miljötillstånd och socioekonomisk analys 

Bilaga 3. Protokollsutdrag MSN  

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till utsänt förslag från kommunstyrelsens arbetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

- - - - - 
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§  75 KFKS-2024-00215 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
19 februari 2024 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Åtgärder för att förbättra trafikmiljön i 

Björknäs och Eknäs som väcktes vid kommunfullmäktige den 19 februari 2024 till 
natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. 

2. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Inför vuxenutbildning i kommunal regi i 
Nacka kommun som väcktes vid kommunfullmäktige den 19 februari 2024 till 
nämnden för arbete och försörjning och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. 

3. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Insektshotell då naturliga livsmiljöer 
krymper som väcktes vid kommunfullmäktige den 19 februari 2024 till natur- och 
trafiknämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens miljöutskott. 

4. Kommunstyrelsen beslutar även att 1) Motion – Åtgärder för att förbättra 
trafikmiljön i Björknäs och Eknäs, 2) Motion – Inför vuxenutbildning i kommunal 
regi i Nacka kommun och 3) Motion – Insektshotell då naturliga livsmiljöer 
krymper, ska behandlas i samband med mål och budget eftersom de bedöms som 
budgetpåverkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har ansvaret att besluta om remittering av motioner som anmälts i 
kommunfullmäktige och där överlämnats till kommunstyrelsen för beredning. Vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 väcktes tre motioner. I detta 
ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner. 

I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande 
motioner behandlas i samband med beslut om mål och budget eller behandling av 
tertialbokslut (§ 30 punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband 
med beslut om beredning av motion. I detta ärende föreslås därför att motion 1, 2 och 3 
som väcktes vid kommunfullmäktige 19 februari 2024 behandlas i samband med mål och 
budget, eftersom de bedöms som budgetpåverkande 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 februari 2024 
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Bilaga 1 Motion – Åtgärder för att förbättra trafikmiljön i Björknäs och Eknäs (S) 

Bilaga 2 Motion – Inför vuxenutbildning i kommunal regi i Nacka kommun (S) 

Bilaga 3 Motion – Insektshotell då naturliga livsmiljöer krymper (S) 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Tomas 
Ottosson (V) avslag till beslutspunkt 4 i det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben. 

Filip Wiljander (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, dels det av Johanna Kvist framställda avslagsyrkandet 
gällande beslutspunkt 4.  

Ordföranden ställde först beslutspunkterna 1-3 i det utsända förslaget från Juridik- och 
kanslistaben mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla dessa.  

Därefter ställde ordföranden beslutspunkt 4 i det utsända förslaget från Juridik- och 
kanslistaben mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla 
beslutspunkt 4.  

Votering begärdes och godkändes.  

Ordföranden ställde upp följande voteringsproposition, vilken godkändes. 

• Ja för att bifalla det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben. 

• Nej för att avslå det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben.  

Voteringen verkställdes. 

Omröstningsresultat 
Voteringsresultatet utföll enligt följande: 

För bifall till det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben röstade: Johan Krogh (C), 
Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes Palinski (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), 
Anders Tiger (KD) och Mats Gerdau (M). 

För att avslå det utsända förslaget från Juridik- och kanslistaben röstade: Johanna Kvist (S), 
Henrik Unosson (S), Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) 
och Desha Svenneborg (MP). 
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 4 mars 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Med 7 JA-röster mot 6 NEJ-röster konstaterade ordföranden slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla det utsända förslaget från Juridik- och 
kanslistaben.   

Reservationer 
Johanna Kvist (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande: 
Vi socialdemokrater anser inte att dessa tre motioner ska behandlas i samband med mål- 
och budget. Att åtgärda trafikmiljön i Björknäs och Eknäs bör ingå i trafikenhetens löpande 
uppdrag, att starta upp en kommunal vuxenutbildningsverksamhet bör inte föranleda 
någon annan behandling än att exempelvis starta upp en ny förskola eller skola och att sätta 
upp insektshotell innebär en mycket liten kostnad som bör kunna rymmas inom befintlig 
budget, kanske i kombination med satsningen på gröna sommarjobb. Om ytterligare 
resurser behöver tillföras för dessa förslag vore det bra om de först utreddes så att resurser 
kan tillföras i kommande budgetprocess. Vi noterar att den moderatledda minoriteten vill 
behandla så många motioner som möjligt i samband med mål- och budget. Det kanske är 
skönt för styret då motionerna inte debatteras på samma sätt, utan hamnar i skuggan av 
budgetdebatten. Om motionerna är direkt budgetpåverkande kan det i vissa fall vara 
rimligt, men i detta fall undrar vi varför man vill gömma undan dem. På kommunstyrelsens 
sammanträde diskuterades också varför oppositionen lägger motioner och det 
moderatledda minoritetsstyret hade synpunkter på vårt arbetssätt. Det var en mycket 
anmärkningsvärd diskussion. Rätten att lägga motioner är reglerad i kommunallagen och att 
styrande partier ifrågasätter detta är under all kritik. 
 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet. 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  76 KFKS-2022-00729-144 

Val av ledamot till kommunstyrelsens miljöutskott 
 

Beslut 
Till ledamot för kommunstyrelsens miljöutskott till och med 2026-12-31 väljs Agnes 
Palinski (M).  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024 

 

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  77 KFKS-2022-00729-145 

Val av 1:e vice ordförande till kommunstyrelsens 
miljöutskott 
 

Beslut 
Till 1:e vice ordförande för kommunstyrelsens miljöutskott till och med 2026-12-31 väljs 
Agnes Palinski (M).  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024.  

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  78 KFKS-2022-00729-146 

Val av ledamot till kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott 

 
Beslut 
Till ledamot för kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott till och med 2026-12-31 väljs 
Agnes Palinski (M).  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024. 

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  79 KFKS-2022-00729-147 

Val av ombud till Östra Sveriges Luftvårdsförbund 
 

Beslut 
Till ombud för Östra Sveriges Luftvårdsförbund till och med 2026-12-31 väljs Agnes 
Palinski (M).  

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 februari 2024. 

 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  80  

Övriga frågor 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutade om ett extrainsatt sammanträde den 7 mars 2024 

klockan 08:30 i Nackasalen för att behandla ärende 7,8,9 och 27 som 
kommunstyrelsen beslutade att bordlägga vid sammanträdet den 4 mars 2024.  

2. Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativet Alternativa platser för 
verksamhetsområde från Johanna Kvist, Henrik Unosson och Gunnel Nyman 
Gräff (S) till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

 
Sammanfattning av ärendet 

1. Politikerinitiativ - Alternativa platser för verksamhetsområde (S)  
DNR: KFKS-2024-00340 

Inkommet politikerinitiativ från Johanna Kvist, Henrik Unosson och Gunnel Nyman Gräff 
(S) med förslag om att: 

- att kommunen utreder efterfrågan på lokaler för småindustri eller liknande 
verksamhet i Saltsjöbaden och Fisksätra. 

- att kommunen utreder alternativa platser för småindustri eller liknande verksamhet 
i Saltsjöbaden och Fisksätra. 

- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 1 till protokoll KS 2024-03-04 §71 

Revisionsrapport och revisionsskrivelse 13/2023 - Granskning av 
auktorisation av anordnare i kundvalssystemet. 

Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till följande förslag till yttrande; 

Kommunstyrelsen instämmer i revisionens påpekande att begreppet konkurrensneutralitet 
behöver ges en tydlig definition för att kundvalsmodellen mer allmänt och 
auktorisationsvillkoren mer specifikt ska kunna valideras och utvärderas på 
tillfredsställande sätt. Då begreppet används både som styrprincip och som 
bedömningsgrund för auktorisationsvillkorens ändamålsenlighet vore det bra om 
betydelsen klargjordes och fastslogs av kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen avser därför att inleda ett arbete som syftar till att ta fram en 
ändamålsenlig definition av konkurrensneutralitet i enlighet med de synpunkter som 
framförs i revisionens granskning. 
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